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Nederland is een multiculturele samenleving; je komt hier mensen tegen uit allerlei landen. Veelal houden ze vast aan hun traditionele gewoonten, voor zover die niet 
strijdig zijn met de Nederlandse wetten en regels. Zeker voor een uitvaart geldt dat mensen met een migratieachtergrond er soms heel andere rituelen op nahouden. 
Wanneer je in je nabije omgeving geconfronteerd wordt met een verlies van een dier-bare, die a� omstig is uit een andere cultuur, is het goed om enigszins op de hoogte te zijn van de afwijkende gewoonten ten opzichte van hoe wij vorm geven aan een uitvaart.

Islamitische uitvaartrituelen
Een moslim die komt te overlijden, moet 
conform de traditie binnen een etmaal na 
het stervensmoment begraven worden. 
Daar loop je meteen al tegen het eerste 
probleem aan, want in Nederland geldt 
juist als regel dat er minimaal 36 uur moet 
verstrijken na het overlijden, voordat 
het lichaam begraven mag worden. 
Gemeenten kunnen aan de nabestaanden 
van moslims wel een onthe�  ng verlenen 
op deze regel. Vaak kiezen moslims ervoor 
om hun dierbare te laten begraven in 
het geboorteland. Inmiddels lee�  in ons 
land al een hele generatie moslims die 
hier ter wereld kwamen. Maar dan is 
er nog iets: de eeuwige grafrust. In ons 
land worden graven gewoonlijk na tien 
of twintig jaar geruimd. Nabestaanden 

kunnen de grafrechten wel verlengen, 
maar van eeuwige grafrust is geen sprake. 
Hierop zijn drie uitzonderingen: Almere, 
Arnhem en Zuidlaren. Hier bevinden 
zich Islamitische begraafplaatsen, waar 
uitsluitend moslims ter aarde mogen 
worden besteld. Bij de uitvaart wordt de 
kist met het lichaam van de overledene 
doorgaans door een groot aantal mannen 
bij toerbeurt gedragen. Men ziet dit 
als een goede daad en is daarom graag 
bereid om hieraan een bijdrage te leveren. 
Of vrouwen welkom zijn tijdens de 
uitvaart, hangt sterk af van de specifi eke 
geloofsrichting en rituelen binnen de 
betre� ende familie. In de meeste gevallen 
zijn ze niet welkom en mogen ze pas de 
volgende dag het graf van de overledene 
bezoeken. Waar wij in Nederland gewend 

zijn om bloemen bij een graf achter te 
laten, is dat in Islamitische kringen niet 
gebruikelijk.

Joodse uitvaartrituelen
Ook bij een orthodox-joodse begrafenis 
zul je geen bloemen aantre� en. Het is 
echter wel gebruikelijk om een steentje 
bij het graf achter te laten. Ook binnen de 
joodse gemeenschap geldt dat begraven 
de norm is, terwijl men in Nederland als 
geheel juist vaker kiest voor een crematie. 
Bij een joodse begrafenis verzamelen de 
nabestaanden zich na de rouwdienst rond 
het graf. De familieleden werpen elk drie 
scheppen aarde op de kist, daarna volgen 
de overige aanwezigen dat voorbeeld. Ook 
hier hangt het weer van de geloofsrichting 
af of vrouwen welkom zijn bij dit ritueel. 
Bij de orthodoxe joden mogen alleen de 
mannen deelnemen, terwijl in liberaal-
joodse kringen ook de vrouwen hierin 
een rol hebben. Wil je de nabestaanden 
troosten? Doe dat dan pas na afl oop van 
de begrafenis. Het idee hierbij is dat men 
eerst de doden moet respecteren, alvorens 
de levenden te troosten.

Caribische uitvaartrituelen
Ons land telt ook een grote groep 
Caribische Nederlanders. Het merendeel 
daarvan is rooms-katholiek en organiseert 
de uitvaart in de traditie van de kerk 
waartoe de familie van de overledene 
behoort. Tijdens de uitvaartmis in de kerk 
dragen de aanwezigen veelal zwarte of 
witte kleding. Ook in de Caribische cultuur 
kiest men meestal voor begraven, omdat 
het lichaam op die manier ongeschonden 
het graf in gaat om te beginnen aan de 
laatste reis. Het moment van de uitvaart 
luidt tevens een periode van acht dagen 
rouw in. Gedurende deze periode komen 
de nabestaanden onderling bijeen om 
elkaar tot steun te zijn. Ze praten en huilen 
samen, maar ze kunnen tijdens dergelijke 
samenkomsten ook gerust samen van 
muziek genieten en dansen. Aan het 
einde van de rouwperiode worden op de 
achtste dag alle ramen opengezet onder 
het motto: manda spiritu bai. Dat betekent 
letterlijk: stuur de geest weg. Door de 
ramen open te zetten, bieden ze de geest 
van de overledene de gelegenheid het huis 
rustig te verlaten.

Uitvaartrituelen in diverse culturen
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Wij zijn met SPOED op zoek naar serieuze

BEZORGERS/STERS

Gemeente Uithoorn ervaart de lusten 
van Schiphol, maar zeker ook de 
lasten. En deze lasten zijn de laatste 
jaren alleen maar toegenomen. Dat 
verwoordde Elfriede Henraat, al sinds 
de jaren ‘90 inwoner van Uithoorn, 
krachtig in haar persoonlijke betoog. 
“U brengt mij zowel psychisch als 
fysieke schade toe!” En dat geldt
voor meer inwoners van Uithoorn
en De Kwakel. Niet voor niets strijdt 
de gemeente Uithoorn al enkele 
jaren voor krimp. En inmiddels in 
goed gezelschap, want inmiddels
zijn ook het ministerie als Schiphol 
voor krimp. 

Wat gaat Schiphol
aan alle overlast doen?
Het betoog van Elfriede Henraat 
greep Ruud Sondag aan. Hij gaf 
aan dat hij Schiphol heel graag wil 
veranderen. Concreet betekent dit 
dat Sondag ook wil dat Schiphol 
krimpt, zodat omwonenden 
minder last ervaren. Hij bena-
drukte tijdens de bijeenkomst dat 
hij zich er actief voor inzet, maar 
dat dat niet makkelijk is. Heleen 
Groot bevestigde dat. “De 
mondiale wet- en regelgeving
is gericht op groeien, niet op 
krimpen”. Om dat te veranderen, 

voert het ministerie veel 
gesprekken, onder andere in 
Brussel. Ook worden andere op-
lossingen onderzocht om Schiphol 
te laten krimpen. Bijvoorbeeld de 
opening van Lelystad Airport.
Of dat gaat gebeuren, moet een 
nieuw kabinet beslissen. 

Steeds stiller 
Michiel van Dorst benadrukte dat 
de luchtvaartsector ook werkt aan 
oplossingen. Zo worden vlieg-
tuigen steeds stiller. En er wordt 
continu gekeken wat de beste 
vliegroutes zijn. Maar veiligheid is 
daarbij wel altijd het belangrijkste 
aspect. Inwoners van Uithoorn en 
De Kwakel merken echter weinig 
van deze oplossingen. Vliegtuigen 
worden dan wel stiller, maar het 
zijn er de laatste jaren wel steeds 
meer geworden. Dat bevestigden 
ook de cijfers die Kjeld Vinkx van 
onderzoeksbureau To70 toonde. 

Uithoorn/De Kwakel - Op korte termijn gaat er helaas weinig veranderen 
voor de inwoners in de Zuidoosthoek. Dat is toch wel de conclusie van de 
drukbezochte bewonersavond die de gemeente Uithoorn organiseerde 
op dinsdag 6 februari. Onder andere wethouder Ferry Hoekstra, Els 
Gasseling (raadswerkgroep Schiphol), Ruud Sondag (CEO Schiphol), 
Michiel van Dorst (CEO LVNL) en Heleen Groot (Directeur Programma 
Omgeving Luchthaven Schiphol) gingen die avond in gesprek met
inwoners over hun zorgen en frustraties. 

Alleen krimp Schiphol
kan overlast echt verminderen

Wat verwachten inwoners 
van de gemeente?
Deze avond ging het ook over de 
verwachtingen die inwoners hebben 
van de gemeente. Wethouder Ferry 
Hoekstra, projectleider Schipholzaken 
Mette Vernooij en Els Gasseling, lid
van de Raadswerkgroep Schiphol, 
vertelden over hun inzet. Met als 
belangrijkste rode draad dat de 
gemeente er alles aan doet om de 
hinder te beperken voor de inwoners 
van Uithoorn en De Kwakel. Een groot 
deel van de tijd van wethouder Hoek-
stra gaat hier dan ook naartoe. 
Via reacties op stellingen gaven de 
aanwezigen aan dat deze inzet vooral 
gehandhaafd moet blijven en dat een 
gang naar de rechter niet geschuwd 
moet worden. Op de vraag of de 
gemeente geen rechtszaak aan kan 
spannen, antwoordt Ferry Hoekstra: 
“Een rechtszaak aanspannen tegen een 
andere overheid is echt het allerlaatste 
redmiddel. We zijn met elkaar in 
gesprek en proberen op deze manier 
zoveel mogelijk te bereiken. Maar we 
onderzoeken zeker ook welke juridi-
sche mogelijkheden we hebben. De 
gemeenteraad heeft daar laatst een 
motie over aangenomen.”
Na het plenaire gesprek was er op de 
informatiemarkt nog gelegenheid voor 
het stellen van vragen aan vertegen-
woordigers van de instanties. 

Wat gaat er nu gebeuren?
Het antwoord op de belangrijkste 
vraag “wat gaat er op korte termijn 

veranderen?” is teleurstellend. Zowel 
Schiphol, als het ministerie van Infra-
structuur en Waterstaat en LVNL geven 
aan dat er op korte termijn – helaas – 
niks zal veranderen voor inwoners van 
Uithoorn en De Kwakel. Maar met de 
bijeenkomst is de gemeente Uithoorn 
weer stevig op de kaart gezet bij de 
luchtvaartsector en de overheid, en 
zijn de zorgen en frustraties van
inwoners gehoord. Het panel belooft 
zich in te blijven zetten voor krimp
van Schiphol. Tot die tijd blijven de 
gemeente, raadswerkgroep en
bewonersgroepen duwen op elke
kans om de overlast te verminderen. 

Uithoorn - Gemeente Uithoorn biedt 
ook de komende jaren gratis hulp en 
begeleiding aan ondernemers met 
� nanciële problemen. Na een aanbe-
steding heeft de gemeente opnieuw 
gekozen voor Zuidweg & Partners.
Het bureau is gespecialiseerd in schuld-
hulpverlening aan (ex-)ondernemers. 
Wethouder José de Robles: “Een succes-
volle ondernemer kan om allerlei 
redenen in � nanciële problemen raken. 
Hoe eerder je hulp vraagt, hoe groter 
de kans dat je verder kan met je bedrijf. 
De reden dat wij weer hebben gekozen 

voor samenwerking met Zuidweg & 
Partners is omdat het bureau verder 
kijkt dan alleen de � nanciële 
problemen. Spelen er bijvoorbeeld nog 
andere dingen waarbij hulp wenselijk 
is?” Het bureau houdt ook na afronding 
van een traject contact met de onder-
nemer om te vragen hoe het gaat. “Die 
persoonlijke benadering is heel belang-
rijk,” aldus de wethouder.

Samen voor een oplossing
Veel ondernemers vragen volgens 
Zuidweg & Partners pas om hulp als de 

Gemeente helpt ondernemers 
in zwaar weer

� nanciële problemen groot zijn. En dat 
is jammer, vindt eigenaar Jacqueline 
Zuidweg, omdat de weg terug naar
een gezonde � nanciële toekomst dan 
langer duurt dan nodig. “Ondernemers 
kunnen bij ons terecht bij dreigende 
betalingsachterstanden of als zij 
schulden hebben waar ze niet meer 
uitkomen. We gaan direct aan de slag 
en doen onze uiterste best om samen 
met de ondernemer en de schuldeisers 
naar een oplossing te vinden. We 
hebben goed contract met de 
gemeente, die de kosten voor onze 
begeleiding geheel vergoedt.”
Ondernemers kunnen zich aanmelden 
via de website van Zuidweg & Partners: 
www.zuidweg-partners.nl.

Wethouder José de Robles: “Die persoonlijke benadering is heel belagrijk”.
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Regio - Op 12 februari start Water-
schap Amstel, Gooi en Vecht met de 
dijkverbetering van de Ouderkerker-
dijk en de Binnenweg. Dit maakt de 
dijk weer toekomstbestendig. De dijk 
wordt hoger, sterker en krijgt nieuw 
asfalt. Deze dijkverbetering duurt tot 
augustus 2024.

Locatie en verkeersmaatregelen 
Het werk begint in Ouderkerk aan
de Amstel bij de Hoger Einde Noord. 
De weg is op doordeweekse dagen 
van 07.00 tot 18.00 uur volledig
afgesloten voor verkeer. Vanaf daar 
schuiven de werkzaamheden gefa-
seerd op naar het noorden. Borden 
geven de omleidingsroutes aan voor 
al het verkeer, ook voor �etsers. 
Buiten de genoemde werktijden en 
in de weekenden is de weg vrij van 
puin en obstakels en is het mogelijk 
om het werkvak te passeren. Van
12 februari tot augustus 2024 zullen 
er altijd delen van de weg niet
geasfalteerd zijn, waardoor de weg 

minder geschikt is voor (groepen) 
wielrenners. Bewoners kunnen hun 
huis altijd bereiken. 

Beperking overlast 
Om de overlast van bouwverkeer tot 
een minimum te beperken, wordt de 
aan- en afvoer van het materiaal 
zoveel mogelijk via het water 
gedaan. Bovendien worden er 
diverse maat-regelen genomen om 
hinder, van stof en geluid, zoveel 
mogelijk te beperken. 
De werkzaamheden duren tot 
augustus 2024. De meest recente 
planning staat in de BouwApp waar 
de aannemer updates in plaatst. 
Zoek in de app op Dijkverbetering 
Ouderkerkerdijk en Binnenweg. 

Voor meer informatie over de
werkzaamheden kunt u terecht op 
de website van Waterschap AGV: 
Meer informatie staat op de website: 
Dijkverbetering Ouderkerkerdijk | 
Waterschap AGV.

Dijkverbetering 
Ouderkerkerdijk en Binnenweg

De Ronde Venen - Vanaf 26 februari 
start het voorjaarsblok en kan er bij 
Atelier de Kromme Mijdrecht door 
jong en oud weer getekend en 
geschilderd worden. Een blok van 
tien lessen waarin men lekker crea-
tief aan de slag gaat onder leiding 
van een ervaren docent. Het is moge-
lijk om een gratis proe�es te volgen.
Iedereen is vrij om te schilderen of 
tekenen wat hij of zij wil. Denk aan 
portretten, landschappen, stilleven 
of abstract. Er wordt gewerkt met 
verschillende materialen zoals acryl, 
aquarel, olieverf, houtskool, krijt of 
potlood.
Op onze website staat informatie 
over de speci�eke vaardigheden
en creatieve voorkeuren van de 

docenten. In de eerste les vraagt de 
docent aan alle deelnemers wat zij 
willen leren en waar de interesse ligt, 
zodat de lessen hierop aangepast 
kunnen worden.
De lessen worden gegeven in Atelier 
de Kromme Mijdrecht, in gebouw 
Trekvogel, Karekiet 49 in Mijdrecht. 
Email: leden@atelierdekromme
mijdrecht.nl.

Kom dit voorjaar
Tekenen en Schilderen

ACTIVITEIT

Knotten
voor kinderen

Regio - De IVN bestaat dit jaar 50 jaar en zal tal van leuke natuuractiviteiten 
organiseren. De buitenactiviteit ‘knotten voor kinderen’ hoort daar ook bij. 
Een activiteit die de IVN overigens al meer dan tien jaar doet. Het is bedoeld 
voor stoere kinderen van 8 tot 12 jaar. Ze gaan woensdag 24 februari 
knotten in ’t Enge Bos, Drechtdijk 49 in De Kwakel. Het Enge Bos is een leuke 
en beetje geheime plek waar heel veel lage knotwilgen staan. Ideaal dus 
om kinderen te laten kennis maken met het zagen en snoeien van wilgen. 
De plaatselijke knotploeg zorgt voor materialen en instructies.
In ‘t Enge Bos staat nog een nostalgisch theehuisje. Jeanette, de eigenaar
zal hier zorgen voor iets te drinken en wat lekkers. Ze beginnen om
13.30 uur en stoppen om 15.30 uur. Laat even weten of je komt, per mail:
anjadekruijf@outlook.com of bel 06 - 5892 4521. Vergeet niet een paar 
werkhandschoenen mee te nemen. De activiteit is gratis.

De Ronde Venen – Viribus Unitis 
doet mee aan Utrecht Blaast Binnen. 
Op 16 maart 2024 geven ze samen 
met negen andere blaasorkesten een 
uniek concert in de Grote Zaal van 
Tivoli Vredenburg. Elk blaasorkest is 

een samenwerking aangegaan
met een bekende Utrechtse artiest. 
Viribus Unitis mag het podium 
betreden met Henk Westbroek. Naast 
de bekende liedjes van Westbroek 
zoals ‘Vriendschap’, ‘Nooduitgang’ en 

Uniek concert Viribus Unitis

Regio - Pak je verrekijker en ga mee 
met de gids op zoek naar water- en 
weidevogels in de Demmerikse 
Polder! In de ‘wetlands’ van natuur-
reservaat Demmerik zijn de ooit 
steile slootkanten verdwenen en op 
diverse plekken gaat het land gelei-
delijk in water over waardoor weide-
vogels en steltlopers zich hier thuis 
voelen. Misschien zijn de weide-
vogels er al, maar we gaan vooral 
voor de winter watervogels die 
massaal overwinteren in de Demme-
rikse polder. Misschien komen we 
ook wel een paar bijzondere vogels 
tegen zoals de roodhalsgans en de 
dwerggans.
Dompel je in dit unieke gebied en 
leer van alles over de vogels, maar 
ook over het gebied zelf, de samen-
hang met de Vinkeveense plassen
en wat er zo bijzonder is aan deze 

polder. Let op: de route gaat over 
onverhard en nat terrein.
Datum: Zaterdag 24 februari 2024. 
Duur: 3 uur. Start: 09.00 uur - Polder 
Demmerik. Volwassenen betalen
€ 7,50, kinderen € 4,–.
Let op: deelname alleen mogelijk na 
aanmelding vooraf via de Staatsbos-
beheer website:
https://www.staatsbosbeheer.nl/
winterwatervogelsdemmerik of via 
onderstaande QR code.

Winter watervogels van de 
Demmerikse polder

‘Zelfs je naam is mooi’, zullen zij ook 
hun andere muzikale kant laten zien. 
Met een spetterende start van 
Toccata, Spaanse klanken en een 
wervelend slot van Misserlou.
Er zijn de hele dag uitvoeringen op 
de Rabo Open Stage - het gratis 
toegankelijke podium middenin 
Tivoli Vredenburg. De dag wordt 
bekroond met een spetterend 
optreden van swingende brassband 
Gallowstreet. Het belooft de hele
dag een feestje te worden. 
Dagtickets en combitickets zijn al te 
koop. Het orkest is deels verantwoor-
delijk voor de kaartverkoop, dus een 
kaart kan ook via hen gekocht 
worden. De ticketlink is https://
tickets.zimihc.nl/zimihc/
651bd883b351d. Meer informatie 
over het event is te vinden op
zimihc.nl of kijk op de Facebook 
pagina van Viribus Unitis Wilnis.

Regio - In de serie zondagmiddag-
concerten in de Johannes de Doper-
kerk te Mijdrecht/Wilnis genoot het 
publiek afgelopen zondag van het 
vijfde concert in de reeks met als
titel ‘Eeuwige Bron van Licht’.
De verlichtende tonen van het 
ensemble Omnes Terminos met 
sopraan Margarita Dudčaka, organist 
Jeroen Pijpers en violiste Irina 
Trajkovska vonden veel waardering 
in de goed gevulde kerk. Op het
oog moeiteloos vulden de stem, de 
snaren en de luchtpijpen de ruimte 
met bijzonder onderhoudende, 
veelal barokke, muziek van een keur 
aan componisten. Het grote beeld-
scherm voorin de kerk toonde close-
up beelden van de musici, wat de 
beleving compleet maakte. Het 

concert, dat een uur duurde, vloog 
voorbij. Blij verlieten de gasten de 
kerk. Een deel daarvan praatte nog 
na in de naastgelegen S.e.T. Resi-
dentie met de musici met een 
drankje, bitterballen en heerlijke 
koekjes: speciaal voor het publiek 
gebakken bij Buurderij van Dam. Dat 
was dan ook het goede doel voor dit 
concert. De opbrengst van de deur-
collecte voor Buurderij van Dam 
bedroeg € 637,–.

Op zondag 10 maart bent u opnieuw 
van harte welkom. U treft dan 
Maarten Wilmink aan de toetsen
en daarbij verzorgt Vocalgroup 
Gaudiozo – als extra – een gezongen 
intermezzo. U bent natuurlijk weer 
van harte welkom.

Zondagmiddagconcerten
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LEZERSPOST - DE RONDE VENEN

LEZERSPOST - DE RONDE VENEN

Graag wil ik reageren op het artikel in de Meerbode van afgelopen week. 
Ik ben zeker niet tegen verduurzamen. Wij hebben zelf ook zonnepanelen 
op het dak van ons huis, we hebben de verwarming een stuk lager, 
proberen minder afval te produceren en scheiden dat afval dan zoveel 
mogelijk. Maar verduurzamen met zonnevelden vind ik (nog) niet de 
juiste weg. Wij hebben nu een aantal gesprekken gehad met Statkraft en 
de gemeente De Ronde Venen. Op mijn belangrijkste vraag ‘Waarom op 
weiland en niet eerst alle daken vol en langs wegen?’ krijg ik nog steeds 
geen bevredigend antwoord. Het komt steeds op hetzelfde neer: deze 
manier is de makkelijkste manier van bouwen. In plaats van vele kleine 
aansluitingen gewoon gemakkelijk een grote aansluiting. Het gaat vooral 
om geld verdienen, niet meer om verduurzamen. En daarvoor wordt 
mooie natuur ingeleverd? Terwijl de daken van gebouwen en geluid-
schermen langs wegen er toch al zijn. 
Landelijk is er een verbod op grootschalige zonnevelden, maar in onze 
gemeente schijnt dit niet zo te zijn. Maar ook: als we 95 hectare zonne-
velden bouwen, dan voldoen we op papier aan de doelstelling. Maar wat 
op donkere dagen? Maar ook, wat zal er gebeuren op zonnige dagen? 
Dan leveren deze velden veel te veel energie... Voor mij nog onbeant-
woorde vragen en daarom zeker geen voorstander van Zonneparken in 
gemeente De Ronde Venen!
Richelle van Diemen

In de Nieuwe Meerbode van
7 februari, staat een artikel ‘Een 
zonnige toekomst of een schaduw 
op het landschap’. Wat het uiteinde-
lijk zal gaan worden, zal uiteindelijk 
blijken maar ik merk dat de ‘ambi-
tielat’ bij de gemeente de Ronde 
Venen behoorlijk hoog ligt! Op zich 
prima, want wij allen willen als het 
kan op den duur zo veel mogelijk 
van die fossiele brandstof af, dus 
minder CO2 uitstoot. Dus in basis 
een prima doelstelling, maar dan 
moet het wel goed (technisch)
uitvoerbaar zijn, en de discussie 
waar dan te realiseren hier even 
buiten beschouwing gelaten.
Mijn zorg zit hem vooral in de
haalbaarheid van deze ambitie. Als 
(gepensioneerde) elektro/elektro-
nicus heb ik gelet van wat ik in het 
artikel lees mijn twijfels hier over. 
Maar als ik het Noorse (moeder)
bedrijf Statkraft moet geloven, komt 
het allemaal goed. Maar vergeet 
niet, dat ook dit bedrijf tenslotte
een verdienmodel voor ogen heeft. 
Verder lees ik in het artikel niets over 

enig overleg met betrekking tot 
TenneT en de net-beheerders doen 
hun uiterste best, om de overgang 
naar duurzame opwekking en trans-
port zo goed mogelijk te realiseren. 
Echter, de behoefte, als het gaat om 
opwekken van duurzame energie 
(windmolens & zonneparken), is de 
afgelopen jaren in zo een enorme 
stroomversnelling geraakt, dat het 
voor TenneT en Stedin een hele 
uitdaging betreft, deze toename in 
behoefte in goede en veilige banen 
te begeleiden dan wel uit te 
(kunnen) voeren. Kijk je bijvoorbeeld 
nu bij Stedin, dan wordt het 
volgende vermeld:
“Vanwege de snelgroeiende 
hoeveelheid duurzame energie en 
de economische groei heeft het 
landelijke hoogspanningsnet van 
TenneT in de regio Utrecht de capa-
citeitsgrenzen om elektriciteit terug 
te leveren bereikt. Het net van Stedin 
is met het hoogspanningsnet van 
TenneT verbonden en hier afhanke-
lijk van. Alle regionaal geprodu-
ceerde wind- en zonnestroom die 
niet in dat gebied wordt verbruikt, 
wordt via het net van Stedin getrans-

porteerd naar het bovenliggende 
hoogspanningsnet van TenneT. Dit 
betekent dat er ook op het ener-
gienet van Stedin geen ruimte meer 
is voor nieuwe aanvragen voor het 
transport van opgewekte energie”. 
Het bovenstaande zegt denk ik al 
genoeg, gemeentelijke ambitie of 
niet.

Energieopslag
En als het gaat om bijvoorbeeld een 
zonnepark in combinatie met ener-
gieopslag (accu’s) lees ik ook hier 
niets over. Wel is het zo dat tot op 
heden en dit op ‘huishoud’-niveau 
het aanscha�en van zo een accu-
opslag nog behoorlijk onrendabel is, 
als we het hebben over een terug-
verdienperiode. Bovendien vind ik 
het nog onduidelijk hoe lang zo een 
accu(pakket) in de praktijk werkelijk 
mee zal gaan. Als dan de technische 
levensduur straks korter blijkt te zijn 
dan de toen gestelde terugverdien-
periode, heb je een �nancieel 
probleem. Maar goed de verwach-
ting is wel dat de ‘verbouwing’ van 
ons landelijk energienet tussen 
2024-2035 voor 80-90% gereed 

(aangepast) zal zijn. Dat wordt dus 
nog een hele opgave, temeer omdat 
er nu al een wachtlijst aanwezig is, 
omdat bepaalde locatie de capaci-
teit van het elektriciteitsnet lang-
zamerhand het maximale heeft 
bereikt. Gevolg: nieuwe elektriciteits-
aansluitingen worden geweigerd. 
Dus dan hebben we het over het 
verbruiken en/of toevoeren van 
elektriciteit.

Statkraft
Gelet het project zoals het Statkraft 
project ‘Zonnepark Waverveen’ ben 
ik dan ook erg benieuw of deze wel 
volledig operationeel zal worden.
Ik begrijp ook dat Statkraft zich er
op verheugt, maar dat niet alle
inwoners aldaar hetzelfde gevoel 
hierbij hebben. Als we niet oppassen 
zit men straks inderdaad in Waver-
veen met alleen de ‘schaduw’ maar 
dan wel zonder voldoende energie-
afname, maar wel met voldoende 
�nanciële kostentoenames. Weg 
‘verdienmodel’. Ik begrijp uit het 
artikel, dat het project ongeveer
11 hectare omvat, en dat is niet mis. 
Persoonlijk zou ik meer inzien in de 

toepassing van waterstof, iets wat 
het bedrijf Starkraft tenslotte ook in 
zijn portefeuille heeft. Maar daar
lees ik niets over. Kortom toch meer
rekening houden met de ‘ruimtelijke 
impact’.
Wij (Nederland) zijn tenslotte maar 
een klein land, dus van wat we (nog) 
hebben moet je zuinig op zijn, en 
heel goed gebruiken. Iets wat wij nu 
al veelal doen, door zonnepanelen 
op daken of schuren te plaatsen dan 
wel allemaal een laadpaalaansluiting 
voor de deur. Ook dit heeft lang-
zamerhand zijn keerzijde, zolang
ons energienet nog niet voldoende 
toereikend is. Maar om dit kleine 
landje (dus ook bij Waverveen) vol te 
stoppen met zonnevelden of zonne-
parken moet altijd wel heel goed 
worden afgewogen, ambitie of niet. 
Ik zie zelf meer in een evenwichtige 
combinatie van gebruik van water-
stof in samenhang met windmolens 
en/of zonnepanelen op woningen. 
Bovendien neemt zo een combinatie 
de druk op ons landelijk energienet 
hiermee wat af, terwijl we toch met 
zijn allen ‘groen’ bezig zijn.
L.K.E. Bos

Zonnevelden (1)

Zonnevelden (2)

Regio - De Uithoornaar Winston 
Carrilho heeft een boek geschreven 
met de titel ‘Mijn strijd tegen MS’.  
Een inspirerend en krachtig verhaal 
over zijn leven met de chronische 
ziekte Multiple Sclerosis (MS). 
Winston Carrilho (1970) lijdt sinds 
2005 aan MS, een ziekte van het 
centrale zenuwstelsel. Nadat hij in 
2006 voor de eerste keer in een 
rolstoel kwam volgde een jarenlange 
depressie. Hij raakte zijn baan kwijt, 
zijn huis, zijn gezin en zichzelf.
In 2015 bereikte hij weer een diepte-
punt maar wist toen uit het diepe
dal te klimmen om uiteindelijk de 
inspirator te worden die hij nu is.
“Het schrijven van dit boek was een 
aparte ervaring,” verteld Winston. 
“Ik schrijf elke week een kort stuk
op mijn Facebookpagina, ‘Mijn strijd 
tegen MS,’ maar dat is heel anders. Ik 
ben geen schrijver en eerlijk gezegd 
lees ik ook nooit een boek. Ik heb in 
heel mijn leven uit mezelf misschien 
maar drie tot vijf boeken uitgelezen. 
Het interesseerde mij gewoon niet.
Ik hield meer van stripboeken.

Lastiger dan gedacht
Een aantal volgers van mijn Face-
bookpagina, zeiden wel ‘s tegen
mij dat ik een boek zou moeten 
schrijven. Ik twijfelde eerst, tot ik 
dacht, ik maak het mezelf makkelijk 
en maak een bundel van alles wat ik 
al op Facebook had geschreven. Het 
was veel lastiger dan gedacht en ik 

was er toch nog ruim een half jaar 
mee bezig. Toen ik klaar was met de 
bundel, en er kritisch naar keek, vond 
ik het helemaal niks. Het beste was 
om toch maar ‘gewoon’ een boek te 
schrijven. 
Ik had wel iemand nodig om mijn 
schrij�outen te verbeteren of om mij 
te vertellen wat er beter kan. Ik was 
blij met de hulp die ik kreeg.”

Computer
Winston heeft door de MS onder 
andere concentratie en cognitieve 
problemen. Hij kan daardoor niet 
goed met de computer omgaan. Hij 
had alles op zijn telefoon geschreven. 
“Het was zwaar,” zegt hij. “Soms zag
ik alles dubbel en was het een chaos 
in mijn hoofd, maar toch schreef ik 
door.” Hij vond het ook moeilijk om 
terug te gaan in de tijd door het 
melancholisch gevoel dat het hem 
gaf. “Ik heb tijdens het schrijven 
weleens een traantje gelaten,”
verteld Winston.

Zijn boek stopt in mei 2018 op de
top van een berg in het zuiden van 
Frankrijk, de Mont Ventoux. Maar
zijn verhaal is nog lang niet klaar. 
Winston had in dat jaar en in de jaren 
ervoor en daarna nog zoveel meer 
gedaan. Zoals 5000 traptreden lopen 
in de J.C. Arena, en 42 kilometer
Dam tot Dam rollend in zijn rolstoel. 
De meeste hadden niet verwacht dat 
Winston dat allemaal zou kunnen.

Mijn strijd tegen MS

De MS en alle ziekenhuisopnames 
maakten van hem een onzekere 
depressieve man die zichzelf waarde-
loos vond. Een man zonder toekomst 
die zijn gezin niks te bieden had.
“Ik was een gebroken man,” verteld 
hij. “Maar in 2015 veranderde mijn 
mindset. Het werd positief en dat 
heeft alles veranderd. Kijk me nu.
Ik ben knap, sterk, zelfverzekerd met 
een vleugje arrogantie, gediscipli-
neerd, motiverend en inspirerend,
al zeg ik het zelf, haha.
Ik ben heel trots op mijn boek, of er 
een tweede deel komt weet ik nog 
niet. Ik ben in ieder geval blij dat het 
gelukt is want ondanks dat ik geen 
schrijver ben, heb ik toch een goed 
boek geschreven.” Het boek is te 
bestellen vanaf 16 februari 2024 bij 
de lokale boekhandel onder ISBN-
nummer 978-94-648-9798-2.

De Ronde Venen - Op de avond van 
10 februari verzamelden de suppor-
ters zich in sporthal Phoenix voor de 
wedstrijd tussen Atlantis en Nova. 
Vanaf het eerste �uitsignaal werd 
duidelijk dat dit een tactische strijd 
zou worden. Atlantis had in het begin 
moeite met het vinden van de korf. 
Het tactische plan richtte zich voor-
namelijk op achter verdedigen aan 
beide kanten, dit maakte dat de 
doelpunten wat schaars waren in
de beginfase.
Uiteindelijk wist Nova de eerste voor-
sprong te pakken met 1-3, maar dit 
gat wist Atlantis snel dicht te slaan en 
bracht de score weer naar 3-3. Uitein-
delijk volgde er telkens een score aan 
de ene kant, maar vlak daarna ook 
weer een score aan de andere kant. 
Dit zorgde voor de respectievelijke 
tussenstanden van 4-4, 5-5 en 6-6. 
Dit ging door tot de 7-7 waarna de 
scheidsrechter a�oot voor rust.

In de rust werd voornamelijk gezegd 
dat er meer energie in moest en dat 
we er tegenaan moesten gaan,
maar het was uiteindelijk Nova dat 
scherper uit de kleedkamer kwam.
Al snel werd de 7-9 op het scorebord 
gezet wat inhield dat Atlantis weer
in de achtervolging moest. Maar het 
tegendeel liet zich iets later zien. 
Door zeer zuivere schoten aan de 
kant van Nova liep de score gestaag 
op tot 10-19, waarmee Atlantis de 
taak kreeg om dit grote gat maar 
eens te dichten.
Ondanks de vastberadenheid van 
Atlantis kwamen ze net tekort om de 
voorsprong van Nova in te halen. De 
uitslag werd uiteindelijk bepaald op 
14-19 in het voordeel van Nova.
Met deze nederlaag zal Atlantis zich 
moeten herpakken voor de volgende 
uitdaging. Op 2 maart staat de 
wedstrijd tegen DES in Den Hoorn
op het programma.

Atlantis verliest tactische 
wedstrijd van Nova

Regio - Een vermakelijk potje voetbal 
in Vinkeveen tussen twee zeer spor-
tieve teams. Hertha, geteisterd door 
vele blessures en twee afwezige 
spelers die een trip door Zuid Oost 
Azië maken, liet zich niet uit het veld 
slaan. Vanaf de eerste minuut voet-
balde Hertha voornamelijk op de 
helft van de tegenstander. In de 
dertiende minuut was het raak. Rico 
maakte het eerste doelpunt. Even 

later liet Hertha zich verrassen door 
een snelle uitbraak van Legmeer-
vogels: 1-1. Ryan zorgde even later 
voor een 2-1 voorsprong met een 
mooie goal. Vervolgens golfde de 
ene na de andere aanval richting het 
doel van de tegenstander maar de 
Legmeer keeper stond op zijn post. 
Vijf minuten voor de rust was het 
gedaan met de tegenstand. Rico, 
Niels en Martijn verzorgden voor de 

Hertha 4 - Legmeervogels 2 rust een 5-1 voorsprong. De tweede 
helft was nog geen twee minuten 
oud en nummer zes lag in het net. 
Invaller Hein tikte de 7-1 binnen. 
Goal nummer acht zorgde voor hila-
riteit langs de lijn. Een slap schot van 
Martijn liet de Legmeer-keeper door 
zijn handen glippen. Kort voor het 
einde kopte Hertha de 9-1 binnen 
via een Legmeer-speler. Tegen deze 
tegenstander was het een genot om 
te zien hoe er door het hele team 
werd samengewerkt.
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Vinkeveen - Op vrijdag 9 februari 
trapte Carnavals Vereniging de Vinke-
veense Steupels het weekend af door 
een dosis vrolijkheid en plezier naar 
het Mariaoord in Vinkeveen te 
brengen. Onder leiding van Prins Regi 
Spoor Bijster de eerste en adjudant 
Vincent, samen met onze enthousi-
aste Steupel-leden en bezoekers, 
vierden ze een geweldig feest.
Het programma zat boordevol dol-
komische en vermakelijke optredens, 
allemaal uitgevoerd door Steupel-
artiesten. Van ‘Wij zijn de Vinkeveense 
Steupels’ tot optredens van bekende 
namen als Guus Meeuwis, Ria Valk,

De Deurzakkers, Snollebollekes en 
Stef Ekkel. Tussen de optredens door 
zorgde Carnavalsvriend Quincy
Smolders voor gezellige livemuziek. 
Deze middag werd mede mogelijk 
gemaakt door verschillende spon-
soren van de Steupels. Zo werd de 
worst gesponsord door Supermarkt 
De Boni, de kaasblokjes door
Kaasboer Jos Kok, en vele andere
inwoners van Vinkeveen droegen bij 
om dit evenement tot een succes te 
maken. Dankzij deze gulle bijdragen 
konden ze de drankjes verzorgen en 
werd het een zeer geslaagde middag 
vol plezier en gezelligheid.

Carnavalsplezier bij Maria Oord

De Ronde Venen - Voor ouderen, 
mensen met een fysieke uitdaging
of mensen die spaarzaam moeten 
omgaan met hun energie, kan zelf 
koken iedere dag opnieuw een 
opgave zijn. Zo heeft een derde van 
de ouderen die thuis blijft wonen 
moeite met de dagelijkse handelingen 
in huis, blijkt uit de Gezondheids-
enquête van het CBS. Stichting Thuis-
gekookt koppelt al meer dan tien jaar 
juist deze mensen aan enthousiaste 
thuiskoks in de buurt die met liefde 
een portie extra voor hen koken. Ook 
gemeente De Ronde Venen zet Stich-
ting Thuisgekookt vanaf januari 2024 
in om buurtbewoners aan elkaar te 
koppelen voor �jn sociaal contact en 
het delen van een lekkere gezonde 
maaltijd. De steun van gemeente
De Ronde Venen geeft Stichting Thuis-
gekookt de mogelijkheid actief samen 
te werken met het lokale zorg- en 
welzijnsnetwerk en lokale campagnes 
op te zetten, waardoor meer inwoners 
van De Ronde Venen bereikt worden.

Soms is het tijdelijk of voor een 
langere periode lastig om zelf een 
gezonde warme maaltijd te koken. 
Stichting Thuisgekookt helpt je hier 
graag bij. Wanneer je je bij hen aan-
meldt, gaan wij op zoek naar een 
thuiskok die past bij jouw eet- en 
dieetwensen en graag een lekkere 
maaltijd voor je kookt, waarbij alleen 
de kosten voor de boodschappen in 
rekening worden gebracht. Ook Jaap 
is helemaal overtuigd en ontvangt nu 
al een aantal maanden maaltijden van 
Ste�e: “Ik was op zoek naar meer vari-
atie in mijn eetpatroon. Ste�e kookt 
lekkere gerechten en vegetarisch. 
Ste�e is heel positief ingesteld en 
altijd vrolijk. Daardoor beleef ik mijn 
leven met een lichamelijke handicap 
weer wat positiever. Het heeft ervoor 
gezorgd dat ik meer buiten mijn 
geijkte netwerk durf te treden”.
Kook jij graag en wil jij een buurtge-
noot helpen door vrijwillig op regel-
matige basis een gezonde maaltijd 
voor hem of haar te koken? Meld je 

Stichting Thuisgekookt zorgt 
voor hulp bij de warme maaltijd

dan aan als thuiskok. Een thuiskok is 
iemand die vrijwillig, tegen de kost-
prijs van de ingrediënten (een bedrag 
tussen de € 3,– en € 6,–), één of twee 
keer per week een gezonde maaltijd 
kookt voor een buurtgenoot die de 
hulp goed kan gebruiken. De maal-
tijden worden veelal gebracht en
gaan gepaard met een praatje.
Jij kookt dus wat meer, als het een 
ander wat minder lukt. Thuiskok 
Renate: “Vrijwilligerswerk vanuit je 
eigen huis met iets wat je toch al elke 
dag doet: ideaal! Je kunt met weinig 
moeite iets betekenen voor een ander 
en het is makkelijk te combineren
met je eigen werk- en gezinsleven.”
Kun je wel wat hulp gebruiken en
wil je in contact komen met een 
thuiskok in de buurt? Of kook jij de 
komende tijd een lekkere ovenschotel, 
bordje pasta of iets anders extra voor 
een van je buren? Meld je dan direct 
aan via thuisgekookt.nl of bel voor 
meer informatie naar 085 - 060 8768.
Als lokale zorg- en welzijnsorganisatie 
een samenwerking verkennen met 
Stichting Thuisgekookt? Stuur dan
een mailtje naar impact@
thuisgekookt.nl.

GENEALOGIE

Het is een voordeel dat de historische vereniging bekend staat als verzamel-
punt van historische feiten. Dat was ook aanleiding voor een gulle gever om 
albums met ansichtkaarten aan te bieden. Een bijzondere gift. Niet zozeer 
om de fotozijde van de kaarten, als wel om de achterzijde. Op de voorzijde 
zien we veel afbeeldingen van engeltjes, bloemstukjes en een serie prentjes 
van militairen in het tenue van rond 1800. Maar de achterzijde van de 
kaarten is ook heel interessant voor de stamboomzoeker om de informatie 
die wordt vermeld.

Kijken we naar de 
hierbij geplaatste kaart. 
Deze kaart is verzonden 
door A. van Diën 
(midden-boven) en 
geadresseerd aan Maria 
ver Woerd, inwonend 
dochter van W. ver 
Woerd.
De Franse keizer Napo-
leon is de stamboom-
zoeker om belasting-
technische redenen zeer 
ter wille geweest door per decreet van 18-8-1811 de burgerlijke stand (B.S.) 
in te voeren en te eisen dat iedereen in zijn rijk een naam en een adres 
moest opgeven.
Aangezien wij Nederlanders vaak wat moeite hebben met keizers en andere 
overheden kwam de naamgeving maar moeilijk op gang. Het werd ook niet 
serieus genomen. Dat leidde soms tot vreemde familienamen, maar veelal 
werden ook geogra�sche namen gebruikt. Bijvoorbeeld: de Zeeuw, den 
Hollander, van Kampen of van Waveren.
Ver Woerd, te lezen als ‘van der woerd’, geeft aan dat de familie waarschijn-
lijk uit de omgeving van een ‘woerd’ kwam, een kunstmatig opgehoogde 
plek. De naam van de stad Woerden heeft dezelfde betekenis.

De kaart is afgestempeld in Abcoude, waarschijnlijk de woonplaats van
de afzender. De post werd in Waverveen e.o. tot in de jaren 1950 bezorgd 
vanuit Mijdrecht, vandaar het poststempel van Mijdrecht. De postboden 
kenden iedereen, een huisnummer was niet nodig.
Het is heel mooi om dit soort nuttige informatie aan een familieverhaal
te kunnen toevoegen.

Inloopmiddag met helpdesk
Leden van de werkgroep genealogie van HV De Proosdijlanden willen graag 
met u meedenken en zoeken naar uw familieverhaal. De werkroep houdt 
weer een helpdesk-bijeenkomst op woensdagmiddag 21 februari 2024. 
Aanvang 14.00 uur. Adres: Oudheidkamer, Croonstadtlaan 4a, 3641 AL 
Mijdrecht.
Het is voor de organisatie van de middag belangrijk om te weten hoeveel 
mensen komen. U kunt zich vooraf melden bij de heer Stef Veerhuis, email: 
stef.veerhuis@outlook.com.

Stamboom-
onderzoek via postkaarten

Postkaart Maria ver Woerd.

Mijdrecht - Op 16 februari is er 
weer de maandelijkse bingo van

de Lijnkijkers in de kantine van 
Argon. De zaal gaat open om
19.30 uur en de eerste ko�e
of thee is gratis.

De hoofdprijs deze maand is
een cadeaubon voor een geheel 
verzorgd diner bij Het Rechthuis
of De Strooppot.

Bingo bij Argon

Regio - Kom in de voorjaarsvakantie 
(17 februari t/m 25 februari) 
zwemmen in Zwembad De Waterlelie. 
Er is bijna elke dag recreatief 
zwemmen (behalve op 24 februari, 
dan is er geen recreatief zwemmen, 
maar discozwemmen!). Elke dag is 
een leuke activiteit van 13.00 tot 
13.45 uur, de muziek staat aan én de 
spelmaterialen liggen in het water. 
Hoe vaak kun jij van de glijbaan?

Sport & Spelinstuif
Woensdag 21 februari is er een
Sport & Spelinstuif in Sporthal De 
Waterlelie. Tussen 09.30 en 12.00 uur 
kunnen kinderen van 2 t/m 12 jaar 
zich helemaal uitleven in de sporthal! 
Er zijn allerlei spellen en activiteiten 
uitgezet, zoals voetballen, zaal 
hockeyen maar ook trampoline 
springen en klimmen in het klimrek. 
Uiteraard staat er muziek aan om er 
een leuke ochtend van te maken! 

Tickets zijn verkrijgbaar via de web-
site of onze receptie en kosten € 5,25.
Na het spelen nog energie over? 
Maak dan de dag compleet met een 
combi-ticket. Eerst lekker sporten en 
daarna zwemmen voor maar € 8,35.

Discozwemmen
Doe jij mee met de zwempolonaise? 
Koop nu je tickets voor Carnaval 
discozwemmen op zaterdag 24 
februari in Zwembad De Waterlelie. 
Van 16.30 tot 18.00 uur is het groot 
feest tijdens de peuter/kleuterdisco 
voor kinderen t/m 5 jaar. In verband 
met de veiligheid is 1 op 1 begelei-
ding verplicht. Kaartjes kosten € 8,90 
per stuk (kind + volwassene). Entree 
voor een extra ouder/begeleider kost 
€ 4,70.
In de avond gaat het dak eraf tijdens 
de jeugd disco van 19.00 -21.00 uur. 
Alle kinderen van 6 t/m 12 jaar met 
minimaal zwemdiploma A zijn van 

Sport- en spelactiviteiten in 
Sportcentrum De Waterlelie

harte welkom. Ouders mogen 
natuurlijk meezwemmen, maar 
dienen dan ook een kaartje te kopen. 
Of kijk mee onder het genot van een 
hapje en/of drankje vanuit onze 
gezellige horecagelegenheid. 
Kaartjes voor de jeugd disco kosten
€ 8,90. Kaartjes voor het disco-
zwemmen zijn te koop via onze 
website of bij de receptie. Op = op!

Gezellige horeca
Natuurlijk is de horeca ook geopend. 
Blijf je lekker eten voor of na de 
disco? Je kunt kiezen uit twee 
verschillende (voordeel)menu’s. Een 
Pannenkoekenmenu voor € 3,50 en/
of een Patatmenu voor € 4,–. Deze 
menu’s zijn alleen vooraf online te 
bestellen via onze website.

Vacatures
Waag jij de sprong naar ESA? Kom
bij ons werken en word onderdeel 
van een sportief, professioneel en 
gezellig team! Bekijk onze actuele 
vacatures op de website:
www.sportinaalsmeer.nl/vacatures.

Vinkeveen - Op vrijdag 16 februari 
2024 is er prijsklaverjassen voor 
iedereen in Café Biljart de Merel in 
Vinkeveen. Er worden vier ronden 
van zestien gi�es gespeeld en dan 
worden de punten bij elkaar opge-
teld en is de winnaar of winnares 
bekend.

Afgelopen vrijdag was Willem Hof-
steatter de beste kaarter  met 7137 
punten punten. De verdere uitslag 
van deze avond was: 2. Maurits de 
Vries met 7112 punten en derde 
Peter v. Kerkwijk met 7069 punten. 
De poedel was voor Ria van Es met 
5261 punten.

Klaverjassen in De Merel Volgende prijsklaverjasavond
De volgende prijsklaverjasavond zal 
dus zijn op vrijdag 16 februari 2024. 
We starten om 20.00 uur, dus wees 
op tijd. Graag om 19.45 uur 
aanwezig zijn voor de inschrijving. 
Café de Merel, Arkenpark Mur 43,  
3645 EH  Vinkeveen. Telefoon-
nummer 0297 - 263 562. E-mail:  
demereldorus3@gmail.com.

Kom in actie tegen kanker
Help mee op jouw manier

Ga naar acties.kwf.nl



ROUWBIJLAGE

Nederland is een multiculturele samenleving; je komt hier mensen tegen uit allerlei 
landen. Veelal houden ze vast aan hun traditionele gewoonten, voor zover die niet 
strijdig zijn met de Nederlandse wetten en regels. Zeker voor een uitvaart geldt dat 
mensen met een migratieachtergrond er soms heel andere rituelen op nahouden. 
Wanneer je in je nabije omgeving geconfronteerd wordt met een verlies van een dier-
bare, die a� omstig is uit een andere cultuur, is het goed om enigszins op de hoogte te 
zijn van de afwijkende gewoonten ten opzichte van hoe wij vorm geven aan een uitvaart.

Islamitische uitvaartrituelen
Een moslim die komt te overlijden, moet 
conform de traditie binnen een etmaal na 
het stervensmoment begraven worden. 
Daar loop je meteen al tegen het eerste 
probleem aan, want in Nederland geldt 
juist als regel dat er minimaal 36 uur moet 
verstrijken na het overlijden, voordat 
het lichaam begraven mag worden. 
Gemeenten kunnen aan de nabestaanden 
van moslims wel een onthe�  ng verlenen 
op deze regel. Vaak kiezen moslims ervoor 
om hun dierbare te laten begraven in 
het geboorteland. Inmiddels lee�  in ons 
land al een hele generatie moslims die 
hier ter wereld kwamen. Maar dan is 
er nog iets: de eeuwige grafrust. In ons 
land worden graven gewoonlijk na tien 
of twintig jaar geruimd. Nabestaanden 

kunnen de grafrechten wel verlengen, 
maar van eeuwige grafrust is geen sprake. 
Hierop zijn drie uitzonderingen: Almere, 
Arnhem en Zuidlaren. Hier bevinden 
zich Islamitische begraafplaatsen, waar 
uitsluitend moslims ter aarde mogen 
worden besteld. Bij de uitvaart wordt de 
kist met het lichaam van de overledene 
doorgaans door een groot aantal mannen 
bij toerbeurt gedragen. Men ziet dit 
als een goede daad en is daarom graag 
bereid om hieraan een bijdrage te leveren. 
Of vrouwen welkom zijn tijdens de 
uitvaart, hangt sterk af van de specifi eke 
geloofsrichting en rituelen binnen de 
betre� ende familie. In de meeste gevallen 
zijn ze niet welkom en mogen ze pas de 
volgende dag het graf van de overledene 
bezoeken. Waar wij in Nederland gewend 

zijn om bloemen bij een graf achter te 
laten, is dat in Islamitische kringen niet 
gebruikelijk.

Joodse uitvaartrituelen
Ook bij een orthodox-joodse begrafenis 
zul je geen bloemen aantre� en. Het is 
echter wel gebruikelijk om een steentje 
bij het graf achter te laten. Ook binnen de 
joodse gemeenschap geldt dat begraven 
de norm is, terwijl men in Nederland als 
geheel juist vaker kiest voor een crematie. 
Bij een joodse begrafenis verzamelen de 
nabestaanden zich na de rouwdienst rond 
het graf. De familieleden werpen elk drie 
scheppen aarde op de kist, daarna volgen 
de overige aanwezigen dat voorbeeld. Ook 
hier hangt het weer van de geloofsrichting 
af of vrouwen welkom zijn bij dit ritueel. 
Bij de orthodoxe joden mogen alleen de 
mannen deelnemen, terwijl in liberaal-
joodse kringen ook de vrouwen hierin 
een rol hebben. Wil je de nabestaanden 
troosten? Doe dat dan pas na afl oop van 
de begrafenis. Het idee hierbij is dat men 
eerst de doden moet respecteren, alvorens 
de levenden te troosten.

Caribische uitvaartrituelen
Ons land telt ook een grote groep 
Caribische Nederlanders. Het merendeel 
daarvan is rooms-katholiek en organiseert 
de uitvaart in de traditie van de kerk 
waartoe de familie van de overledene 
behoort. Tijdens de uitvaartmis in de kerk 
dragen de aanwezigen veelal zwarte of 
witte kleding. Ook in de Caribische cultuur 
kiest men meestal voor begraven, omdat 
het lichaam op die manier ongeschonden 
het graf in gaat om te beginnen aan de 
laatste reis. Het moment van de uitvaart 
luidt tevens een periode van acht dagen 
rouw in. Gedurende deze periode komen 
de nabestaanden onderling bijeen om 
elkaar tot steun te zijn. Ze praten en huilen 
samen, maar ze kunnen tijdens dergelijke 
samenkomsten ook gerust samen van 
muziek genieten en dansen. Aan het 
einde van de rouwperiode worden op de 
achtste dag alle ramen opengezet onder 
het motto: manda spiritu bai. Dat betekent 
letterlijk: stuur de geest weg. Door de 
ramen open te zetten, bieden ze de geest 
van de overledene de gelegenheid het huis 
rustig te verlaten.

Uitvaartrituelen in diverse culturen



Een gedenkteken dat voldoet aan het 
verlangen naar individualiteit en emotie
Wij geloven dat een goede steenhouwer zijn klanten begrijpt. Hij weet dat het uitzoe-
ken van het grafmonument voor de overledene een daad is van liefde. Geen product is zo 
persoonlijk als het gedenkteken dat voor een persoon staat. 

Onze passie is het om andere mensen 
van ganser harte troost te bieden, hun 
dankbaarheid aan de overledene een 
passend kader te geven. De vorm waarin 
de emotie wordt vertaald in een passend 
persoonlijk gedenkteken is het specialisme 
van Omega gedenktekens waarvan 
Jan-Paul van Wingerden inmiddels 27 
eigenaar is. De mogelijkheden zijn zeer 
divers. Het eindontwerp laat zich dan ook 
meestal niet in één gesprek vormgeven. 
Het eerste gesprek is het vernemen 
van de persoonlijke eigenschappen van 
de overledene en de wensen van de 
nabestaanden / familie met betrekking tot 
de gewenste vormgeving. Voor het advies 
over de keuze van materialen om in het 
gedenkteken te verwerken wordt gesteund 
op de meer dan 25 jaar ervaring, de 
vakkennis, het grote leveranciersnetwerk 
en de ruime sortering aan te verwerken 
grondsto� en. Deze materialen moeten 
duurzaam zijn: vorstbestendig, uv 
bestendig en dus niet verschieten. Dat geld 
ook voor de belettering, 

Uit den bozen
De kleur moet er minimaal 20 jaar inzitten. 
Het gebruik van spuitlak is daarom uit den 
bozen. Dat begint na 3 jaar al te verweren. 
Om een persoonlijk gedenkteken te 
vervaardigen is er een ruim assortiment 
aan grondsto� en beschikbaar, Voor de 
traditionele gedenktekens is dat vooral 
graniet. Een duurzaam gesteente dat 
door het te polijsten met 8 verschillende 
diamantschijven tot een glanzend, op kleur 

komend materiaal wordt. Goed polijsten 
is een kunst. Het is arbeidsintensief en 
daardoor kostbaar. Omega gedenktekens 
levert alleen hoogwaardige kwaliteit 
graniet met de beste afwerking. Dat wil 
zeggen dat het graniet aan een strenge 
selectie wordt onderworpen alvorens 
verder in het productieproces te worden 
toegelaten. Stukken met natuurlijke 
scheuren in het gesteente worden 
uitgeselecteerd voor andere doeleinden en 
niet gecamoufl eerd met een dikke waslaag 
om deze alsnog te vermarkten. Omega 
gedenktekens distantieert zich van deze 
werkwijze. Hoogwaardig polijstwerk is 
een must. Daar hee�  de klant alleen maar 
gemak van. Hij hoe�  het gedenkteken 
alleen maar een enkele maal op te 
poetsen met een vochtige doek om het 
gedenkteken zijn glans te laten behouden.

Roestvrij staal
Voor de moderne gedenktekendesigns 
wordt gebruikt gemaakt van cortenstaal, 
roestvast staal, versteend hout of 
gerecycled glas. Het gerecycled glas is 
vervaardigd uit oude gerecyclede fl essen 
die tot plaat worden omgesmolten. Met 
een waterstraal kunnen uit deze plaat de 
vormen worden gesneden. Gerecycled glas 
hee�  door het geheime omsmeltproces 
een hele mooie kleurschakering en 
oppervlaktestructuur waardoor het een 
unieke uitstraling krijgt. Het is duurzaam, 
in vele kleuren leverbaar en circulair. Uit 
bruin gerecycled glas, vervaardigd uit 
bierfl esjes en moconapotten, worden 

gedenktekens gemaakt met een mooie 
bronstekening. Dit glas wordt vaak 
toegepast als er gevraagd wordt om 
een houten kruis. Je hebt dan wel de 
bruine houttinten maar niet het voor 
hout benodigde onderhoud van periodiek 
schuren en lakken. Omega gedenktekens 
is in Nederland de enige leverancier 
van semi-transparant wit- en zeegroen 
glas met een kiezeltekening. Het 
doorschijnende zonlicht maakt dit glas 
exclusief doordat het bij iedere andere 
zonnestand en lichtinval anders oogt. Voor 
een eerste indruk kunt u mijn website 
bekijken: www.omegagedenktekens.nl. 
Andere kleuren gerecycled glas in ons 
assortiment zijn: donkergroen, groen/
wit, blauw, antraciet, roze en spierwit 
(zo wit als een A-4tje). Gedenktekens 
van gerecycled glas worden steeds meer 
gevraagd door milieubewuste mensen. 
Glas is tenslotte onbeperkt recyclebaar.
De nieuwste trend is het verwerken van 
foto’s tussen glas of achter glas. Laseren 
is een andere mogelijkheid om foto’s te 
verwerken op glas of gepolijst natuursteen. 
Zo kunnen hobby’s of voorkeuren van de 
overledene worden gevisualiseerd. 

Exclusief
Omega gedenktekens is in 1995 opgericht 
en plaatst zijn exclusieve ontwerpen 
door geheel Nederland. Of het nu gaat 
om een klein bermmonument tussen 
twee gevaarlijke wegen bij de universiteit 
van Wageningen of een doopvond voor 
algehele onderdompeling in Limburg, 
Omega gedenktekens verwerkt iedere 
opdracht met optimale zorg, aandacht, 
inzet en passie om tot het gewenste 
resultaat te komen. 

Naast het leveren van nieuwe 
gedenktekens houd de onderneming 
zich ook bezig met renovatie of herstel 
van bestaande gedenktekens. Of het 
nu gaat om het opnieuw stellen van 
het grafmonument na verzakking of 
het reinigen / opschuren van oude 
gedenktekens en opnieuw inkleuren van 
de inscriptie, alle werkzaamheden worden 
met zorg uitgevoerd. 
Voor advies en uitvoering van een 
vervolginscriptie op een bestaand 
gedenkteken kunt u ook bij mij terecht.

Passend
Omega gedenktekens helpt u graag bij 
het maken van de juiste keuzes voor een 
passend gedenkteken voor uw dierbare. 
Ik neem graag de tijd voor u om tezamen 
met u, met inzet van mijn creativiteit, 
vakmanschap en jarenlange ervaring een 
persoonlijk gedenkteken te ontwerpen. 
U bent hiervoor van harte welkom voor 
een bezoek aan onze toonzaal aan de 
Marijnenlaan 40 in Uithoorn. Hier staan 
gedenktekens uitgestald die u een goed 
inzicht geven in de mogelijkheden qua 
ontwerp en te gebruiken materialen. 
Omega gedenktekens gee�  u graag alle 
ruimte en tijd voor de besluitvorming, 
ook als dat meerdere bezoeken benodigd. 
Om u goed te kunnen adviseren werk ik 
op afspraak. Dat kan ook in het weekend 
of in de avond. Als u mij wilt bellen of 
mailen dan is een afspraak meestal wel 
op dezelfde dag mogelijk. Soms zelfs al 
een uur later. tel. 0653.286.186 of info@
omegagedenktekens.nl. 
Tevens is een bezoek aan huis mogelijk. 
Voor oriëntatie in huiselijke kring kan ik 
u een informatieko� er ter beschikking 
stellen. 
Omega werkt zonder tussenkomst van 
uitvaartondernemers (geen provisie, 
dus eerlijke prijzen).Het ontwerpen gaat 
zonder tijdsdruk of koopverplichting U 
bent van harte welkom! 



Day to Day uitvaartbegeleiding
uitbreiding team
Day to Day uitvaartbegeleiding bestaat dit jaar inmiddels 7 jaar. Er zijn vele families die 
hun weg weten te vinden naar de begeleiding die de zussen Daniëlle en Daisy bieden 
vanaf de dag van overlijden tot de dag van de uitvaart. 

Telkens weer persoonlijk, telkens weer 
met professionele betrokkenheid en 
telkens weer met alle tijd. Omdat ze deze 
werkwijze graag willen voortzetten voor 
de families die ook in de toekomst gebruik 
willen maken van hun diensten, is het team 
uitgebreid met een vaste en een freelance 
medewerker. 

Kyra Koeman hee�  het team per 1 februari 
jl. versterkt. Ze volgt de opleiding tot 
uitvaartbegeleider en assisteert momenteel 
al bij uitvaarten en besprekingen. Ze is 
jong (bijna 20 jaar), maar overtuigd van 
haar keuze voor dit mooie vak en zeer 
gemotiveerd om heel snel een goede 
uitvaartbegeleider te worden. Een nieuwe 
generatie met frisse ideeën, mooie inzichten 
en een fi jne leergierigheid. 

Jeroen van Ophoven is al langere tijd 
verbonden als freelancer aan Day to Day. 

Enkele families in De Ronde Venen en 
Uithoorn hebben al kennis gemaakt met 
Jeroen; een fi jne uitvaartbegeleider met 
veel ervaring en een manier van werken 
die volledig aansluit bij waar Day to Day 
voor staat.

Met dit team kunnen ze er zijn voor 
de families, kunnen ze hun manier van 
werken blijven hanteren én kunnen ze 
mooie uitvaarten begeleiden die recht 
doet aan de overledene en wat voor u als 
nabestaande een waardevolle herinnering 
is.

Voor meer informatie, kun je 
altijd contact opnemen:
Day to Day uitvaartbegeleiding | 
0297-893073 | info@daytodayuitvaart.nl

Daniëlle Dijkstra | Daisy Helmig | 
Kyra Koeman | Jeroen van Ophoven

Begeleiding vanaf de dag van overlijden. 
Volledige aandacht, goed advies, 

professionele betrokkenheid en alle tijd. 

Samen met u bespreken we wat er van 
dag tot dag nodig is om het afscheid van 
een geliefd persoon tot een waardevolle 

herinnering te maken.

Day to Day beschikt over een eigen afscheidsruimte in Uithoorn. In onze 24-uurs kamer kunt u op de 
dagen voor de uitvaart op elk gewenst moment terecht om tijd door te brengen met uw dierbare.

24/7 direct contact: 0297 - 89 30 73  |  info@daytodayuitvaart.nl  |  daytodayuitvaart.nl

Daniëlle Dijkstra Daisy Helmig

voorheen Uitvaartverzorging De Witte Roos
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Stille uitvaart in opkomst
Of we ons na onze dood laten begraven of cremeren is een persoonlijke keuze. Sinds 
2003 is cremeren echter populairder geworden dan begraven. In 2023 bestond 66 
procent van alle uitvaarten uit een crematie. Vaak wordt de overledene herdacht met 
muziek, foto’s en herinneringen en na de plechtigheid is er een bijeenkomst in de ko�  e-
kamer. Steeds meer mensen laten de ko�  e met cake achterwege en kiezen voor een 
sobere uitvaart. 

Een afscheid zonder formele ceremonie 
en de aanwezigheid van nabestaanden en 
gasten wordt een stille uitvaart genoemd. 
Geldbesparing is een van de belangrijkste 
redenen voor deze ingetogen manier van 
begraven of cremeren. De kosten voor 
een uitvaart verschillen per centrum, 
maar het scheelt zo duizenden euro’s. 
Een overweging hiervoor kan zijn dat de 

familieleden onderling slecht contact 
hadden. Maar het kan ook zijn dat de 
familie liever afscheid neemt op een 
later tijdstip op een locatie buiten het 
crematorium. Dat kan dan bijvoorbeeld 
zijn op een plek die emotioneel 
belangrijk was voor de overledene of 
waar de familie goede herinneringen 
aan hee� . Of de overledenen hee�  

aangegeven dat dit zijn of haar wens is, 
want steeds meer mensen nemen de 
regie over hun eigen uitvaart in eigen 
hand. Het aantal stille uitvaarten is 
mede gegroeid door de coronacrisis, 
toen het bijeenkomen in grote groepen 
niet toegestaan was en waardoor het 
besef ontstond dat een klein afscheid 
ook intiem kon zijn. Na corona zijn ook 
de digitale uitvaartdiensten gebleven. 
Belangstellenden kunnen via een 
livestream meekijken. Er kunnen digitaal 
rouwkaarten worden versturen en er kan 
ook een online gedenkpagina worden 
aangemaakt om persoonlijke wensen 
achter te laten. Een overweging hiervoor 
kan ook zijn dat het duurzamer is. Een 
uitvaart kan heel persoonlijk ingevuld 
worden.



Wat kan ik voor u betekenen… 
...als nalatenschapsadviseur

Mijn rol is zo groot of zo klein als u wenst; ik beantwoord uw vragen 
over de afwikkeling of ik neem in goed overleg taken van u over.

Denk aan de aangifte erfbelasting, de boedelbeschrijving,
het F-biljet en de verdeling van de nalatenschap.

Wat kan ik voor u betekenen...
…wanneer u executeur of erfgenaam bent? 

Wanneer u als executeur te maken krijgt met een erfenis kunnen zich 
veel vragen aandienen. Ik kan zaken voor u overzichtelijk maken

en u de weg wijzen in de stappen die gezet moeten worden.

Wanneer u als erfgenaam vraagtekens heeft bij de afwikkeling van 
een erfenis, kijk ik op uw verzoek graag met u mee om twijfels 

weg te nemen of bij te sturen als dat nodig blijkt te zijn.

Wat kan ik voor u betekenen...
…bij het opstellen van uw eigen testament?

In uw testament legt u uw wensen vast over uw nalatenschap. Denk aan
het aanwijzen van een executeur, het benoemen van erfgenamen, het opnemen van 

mogelijkheden om erfbelasting te besparen of om de 
eigen bijdrage in de zorg te beperken. Ook kunt u voorkomen

dat de ex-partner via de kinderen bij uw vermogen komt.

Verzorgd nalaten is 
ontzorgd erven
Iedereen krijgt vroeg of laat met het verlies van een dierbare te maken. Maar eigenlijk is 
het op dat moment al te laat om stil te staan bij wat er geregeld had kunnen zijn. 

Het erfrecht is bij wet geregeld, maar 
binnen bepaalde grenzen is het mogelijk 
hiervan af te wijken. Met een testament 
afgestemd op uw persoonlijke situatie 
en wensen kunt u mogelijk er�elasting 
besparen. U kunt bijvoorbeeld zelf 
bepalen wie uw erfgenamen zijn en of uw 
kleinkinderen belastingvrij een bedrag 
mogen erven. Wist u dat samenwoners 
geen erfgenaam van elkaar zijn? En dat 
stie�inderen niet automatisch erven? En 
dat de langstlevende de er�elasting voor 
de kinderen moet betalen?

Niet iedereen doet aangi�e er�elasting 
als zij geen verzoek van de Belastingdienst 
daarvoor ontvangen. Maar weet u dat de 
kindsdelen vrijgesteld zijn van er�elasting 
bij het tweede overlijden? En dat er, onder 
voorwaarden, rente op de kindsdelen kan 

worden bijgeschreven? De kindsdelen plus 
rente zijn vrijgesteld van er�elasting bij 
het tweede overlijden. Het is belangrijk bij 
het eerste overlijden een en ander vast te 
leggen, om bij het tweede overlijden dit 
terug te kunnen vinden.

Het is mijn doel informatie over het 
erfrecht voor iedereen toegankelijk en 
begrijpelijk te maken. Op mijn website is 
dan ook veel informatie te vinden. Hoe 
weet u wat u kunt regelen, als u niet weet 
dat er mogelijkheden zijn? Ik kijk graag 
samen met u naar uw persoonlijke situatie 
en geef advies op maat. 

Nicole Buskermolen
06 198 748 26
www.inlevingsvermogen.com
info@inlevingsvermogen.com

De as van jouw dierbare: 
wat doe je ermee?

Nederlanders dik tevreden
over dienstverlening uitvaartbranche

Wanneer iemand gecremeerd wordt, blij	  er uiteindelijk slechts wat as over. Die as 
wordt keurig in een bus verpakt en de nabestaanden kunnen deze bus ongeveer een 
maand na de crematie ophalen. Maar wat doe je er vervolgens mee? Hiervoor bestaan in 
ons land simpel gezegd twee mogelijkheden: bewaren of uitstrooien.

Laten we beginnen met de mogelijkheid 
om de as te bewaren. Koop een mooie urn 
en plaats deze op een prominente plek 
in huis. Zo heb je de as van je dierbare 
altijd in de buurt. Zo’n urn is vaak een echt 
kunstwerk en zal zeker niet misstaan in 
je interieur. Er is volop keus, dus je vindt 
altijd wel een geschikt exemplaar. Liever 
niet in eigen huis? Je kunt de urn ook laten 
bijzetten in een columbarium (urnenwand) 
op een begraafplaats.

Uitstrooien
Een andere optie is het uitstrooien van de 
as. Dat kun je doen op een uitstrooiveld 
bij een begraafplaats of op een specifi eke 
plek die je zelf uitkiest. Dat mag echter 
niet zomaar overal. Er zijn specifi eke 
plekken voor aangewezen en los daarvan 
mag het ook op open zee. Voor alle andere 
opties zul je eerst formeel toestemming 
moeten vragen. Hiervoor kun je terecht 
bij je gemeente of bij de eigenaar van 
de betre� ende grond. Houd er rekening 
mee dat we het hier hebben over 
gemiddeld twee kilogram as, dat is nog 
best veel. Daarom gelden op de formele 
uitstrooivelden ook maxima voor het 
aantal verstrooiingen per jaar.

Nederlanders die wel eens een uitvaart 
bezoeken, zijn goed te spreken over 
de geboden dienstverlening. Uit een 
onderzoek, dat in 2022 werd uitgevoerd, 
blijkt dat men deze dienstverlening 
met een gemiddeld rapportcijfer 8,1 
waardeerde. Dat is iets hoger dan 
twee jaar eerder, toen men gemiddeld 
een 7,9 gaf. Het onderzoek speelde 
zich deels af in de periode waarin 
coronamaatregelen van kracht waren. 
Er is verschil in de waarderingscijfers 
tijdens en na de coronabeperkingen. Over 
het algemeen was men ten tijde van de 
coronabeperkingen iets minder te spreken 
over de dienstverlening (rapportcijfer 7,8) 
dan bij het bezoeken van een uitvaart 
zonder beperkingen (rapportcijfer 8,2).

Andere opties
Vaak combineren mensen het uitstrooien 
van de as met het bewaren van een klein 
gedeelte om bijvoorbeeld te verwerken 
in een sieraad. Geen gekke gedachte, 
want als je alles uitstrooit, is dat heel 
defi nitief. Door middel van een sieraad 
blij�  jouw dierbare voor lange tijd letterlijk 
heel dicht bij je. Er zijn ook bijzondere 
manieren van uitstrooien, zoals de as in 
een speciaal geprepareerde wandelstok 
te doen. Tijdens een wandeling laat zo’n 
wandelstok steeds een klein beetje as los, 
waardoor de uitstrooiing heel geleidelijk 
verloopt.

Niet toegestaan
Zoals gezegd is het wel toegestaan om as 
uit te strooien op open zee, maar dat mag 
niet op het strand. Hier gelden andere 
regels en formeel zou je er een bekeuring 
voor kunnen krijgen wanneer je daarop 
betrapt wordt. Ook wanneer je een urn 
met as zou willen begraven in je eigen 
tuin, gelden er regels. Je moet de urn dan 
altijd verpakken in een speciaal hiervoor 
bedoelde bus of hoes, waarop de naam 
van de overledene vermeld staat, tezamen 
met het nummer van de crematie.

Maar liefst 45 procent van alle 
uitvaartbezoekers gee�  een 9 of 10 als 
rapportcijfer. Daar staat echter tegenover 
dat er ook vaker een onvoldoende gegeven 
wordt. In absolute aantallen valt dat mee: 
hooguit 10 procent gee�  een 5 of minder 
als cijfer. Verder is opvallend dat kleine 
zelfstandige en regionale middelgrote 
uitvaartondernemingen over het algemeen 
een hoger waarderingscijfer krijgen dan 
landelijke organisaties. Overigens is 
slechts 4 procent zo ontevreden over de 
dienstverlening dat men een klacht indient. 
Vaak ging het dan om het niet nakomen van 
gemaakte afspraken over de uitvoering of de 
tarieven. Over de a� andeling van die klachten 
verschillen de meningen. Hiervoor worden 
rapportcijfers uitgedeeld variërend van 1 tot 7.



Een persoonlijk 
afscheid
Tegenwoordig is bij een afscheid veel meer mogelijk dan 
men vaak denkt. Jolanda Weber van Monuta Weber weet 
daar alles van: “Bij het regelen van een uitvaart luister 
ik goed naar wat de wensen van de overledene waren en 
naar wat de familie belangrijk vindt. 

Omdat ik alle mogelijkheden in de regio goed ken, kan 
ik de nabestaanden goed adviseren. Ik denk met ze mee 
en reik ideeën aan als denk dat die kunnen bijdragen aan 
een mooie uitvaart. Zo zorgen we samen voor een gepast 
en persoonlijk afscheid. Enige tijd na een uitvaart neem 
ik altijd contact op met de nabestaanden. Ik vind het 
belangrijk om te weten hoe mensen het hebben ervaren 
en hoe het met ze gaat. Steeds blijkt weer dat men het 
heel fijn vindt om na te praten. Het helpt een beetje bij de 
rouwverwerking.”

Open over afscheid
De meeste mensen denken niet na over hun eigen uitvaart. 
Maar als het zover is, komen nabestaanden vaak voor vragen 
te staan als: moeten we kiezen voor een begrafenis of een 
crematie en welke muziek is geschikt? Het is goed om 
eens na te denken over uw wensen en deze met elkaar te 
bespreken. Jolanda helpt u daar graag bij. Ook als u niet, of 
elders verzekerd bent kunt u bij haar terecht. U hee� bij haar 
volledige keuzevrijheid. Monuta Weber is er voor iedereen. 

Uitvaartwensen vastleggen gee� rust
U kunt uw uitvaartwensen vastleggen op papier, of online 
via monuta.nl/uitvaartwensen. Uw nabestaanden zijn 
dan op de hoogte van uw wensen en u hee� inzicht in de 
kosten. Dit gee� veel rust. Voor uzelf en uw familie.
Wilt u meer weten over de uitvaartmogelijkheden bij u in 
de buurt? Of wilt u uw wensen vastleggen? Maak dan een 
vrijblijvende afspraak met Monuta Weber. U kunt Jolanda 
bereiken via telnr. 0297 - 78 30 02, of via jweber@monuta.nl. 
Voor meer informatie en aansprekende verhalen volgt u 
Monuta Weber op Facebook of Instagram. 

Jolanda Weber-Wieringa, uitvaartverzorger

Ik ben er voor u.
Bij het verlies van een dierbare 
komt er veel op u af. Graag neem 
ik u de zorg uit handen zodat u in 
alle rust afscheid kunt nemen.

U kunt mij altijd bellen voor een 
vrijblijvend gesprek. Ook als u niet 
of elders verzekerd bent.

Monuta Weber
0297 78 30 02
jweber@monuta.nl
monutaweber.nl
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Gaan zoals je bent
Na bijna 60 jaar in een woonzorgvoorziening te hebben 
gewoond, waren de bezigheden van meneer beperkt. 
Hij hield van een sigaartje op zijn tijd, een beetje 
mondharmonica spelen en de laatste tijd was hij druk in de 
weer met tekeningen maken. Over zijn toekomstige uitvaart 
was hij heel duidelijk geweest naar zijn nichtje: “Geen gedoe, 
ik wil gaan zoals ik was. Vooral geen poespas of donkere 
kleding.” En met dat verzoek word ik gebeld: “Jolanda, wil jij 
de uitvaart van mijn oom regelen? Maar één ding, wil je dan 
alsjeblie� gewone, lichte kleding dragen?”

Na zijn overlijden bespreken we alles in het avondzonnetje 
buiten zijn kamer. Hierna helpt zijn nicht hem verzorgen. 
Hij blij� in zijn vertrouwde kamer totdat hij naar het 
crematorium wordt gebracht. Zo kunnen alle bewoners, 
die na al die jaren voelen als familie, op hun gemak even 
langskomen. 

Het afscheid vindt een paar dagen later plaats in zijn kamer, 
met wat medebewoners en personeel van de zorginstelling. 
Er wordt gezongen en gesproken en onder begeleiding van 
zijn lievelingsmuziek wordt hij door een haag van bewoners 
en personeel naar buiten begeleid. Met mijn rugzak om, mijn 
gympen aan en gekleed in een vrolijke, blauwe blouse - de 
lievelingskleur van meneer - loop ik onder de bomen de laan 
uit, op weg naar het crematorium.

Binnenkort geef ik weer een lezing in Gasterij de Kwakel, 
over het thema ‘gaan zoals je bent’ en wat er na een uitvaart 
nog allemaal op u af kan komen. Hee� u interesse om deze 
lezing bij te wonen? U bent van harte welkom. 

Laat het mij weten via jweber@monuta, zodat ik u kan 
informeren over de datum en de locatie. 

Deze tekst en foto’s zijn geplaatst met volledige 
instemming van de betrokkenen.Jolanda Weber-Wieringa, uitvaartverzorger

Hoe moet jouw uitvaart
gaan klinken?

Begraven worden in een 
levende doodskist?

Bij een uitvaartplechtigheid wordt vaak muziek afgespeeld. In de meeste gevallen gaat 
het om mechanische reproductie, maar ook live optredens behoren tot de mogelijkhe-
den. Maar welke cd’s trek je uit de kast om tijdens een uitvaartdienst te laten klinken? 

Een doodskist die voor de volle honderd procent bestaat uit natuurlijke materialen en die 
binnen anderhalve maand volledig verdwijnt in het grotere geheel van de natuur? 

Vaak zijn het de nabestaanden die de 
keuze maken, maar het ligt natuurlijk 
veel meer voor de hand om alvast je 
eigen afspeellijst samen te stellen. 
Je kunt hiervoor bijvoorbeeld alvast 
een wensenlijstje indienen bij je 
uitvaartverzekeraar. Het kan ook nog 
laagdrempeliger, door de betre� ende 
informatie te delen met je dierbaren, zodat 
ze weten wat je graag wilt laten klinken.

Muziekkeuze
Eigenlijk bestaan er geen regels 
voor het kiezen van muziek voor een 
uitvaartplechtigheid. Muziek is emotie en 
elk muziekstuk roept weer andere emoties 
op. Iemand kan een muziekstuk geweldig 
mooi vinden, terwijl het een ander niet 
boeit. Vaak kiest men bij uitvaarten voor 
rustige en/of gevoelige stukken, maar 
dat hoe�  natuurlijk helemaal niet. Als de 
overledene een groot lie ebber was van 
hardrock, hardcore of rock ’n roll, kun je 
dat gerust in de afspeellijst opnemen. 
Het gaat er immers om welke associaties 
het muziekstuk oproept in relatie tot je 
dierbare. Vaak kiest men ook voor liedjes 
met een tekst die troost gee�  of die een 
specifi eke betekenis hee�  gehad voor de 
overledene.

Dat is de Loop Living Cocoon™, die 
aangeprezen wordt als ’s werelds eerste 
levende doodskist. De initiatiefnemers 
zijn Lonneke Westho�  en Bob Hendrikx. 
Ze leggen uit: ,,In plaats van ons milieu 
te vervuilen met dode materialen, 
veranderen wij het systeem door 
levende materialen te kweken die de 
natuur verrijken.’’ De doodskist die ze 
ontwikkelden, is gemaakt van speciaal 
hiervoor gekweekte paddenstoelen, in 
combinatie met hennepvezels. Onder de 
grond bevinden zich enorme netwerken 
van schimmels. Deze zwamvlokken 
worden mycelium genoemd, ze zijn soms 
ook herkenbaar in een ringvorm: de 
heksenkring. Het breed vertakte netwerk 
van deze schimmeldraden vervult onder 
de grond een belangrijke functie, want 
het zorgt voor de a� raak van organisch 
materiaal. De bouwsto� en daarvan komen 
vervolgens weer beschikbaar in het 

Meest gekozen stukken
Uitvaartondernemers houden 
nauwkeurig bij welke muziekstukken bij 
afscheidsceremonies gevraagd worden. Zo 
kan al jaren een lijst samengesteld worden 
van de meest-gevraagde muziekstukken. 
Op internet vind je de Uitvaart Top 50, die 
voor velen een bron van inspiratie is bij het 
samenstellen van de afspeellijst. ecosysteem en zo kan de kringloop van het 

leven een vervolg krijgen. Bovendien werkt 
het overgrote deel van alle planten samen 
met deze schimmels. Het uiteindelijke 
resultaat is dat deze schimmels in staat 
zijn om de bodemkwaliteit te verbeteren.
Westho�  en Hendrikx hebben in Del�  een 
bedrijfspand in gebruik waar de schimmels 
en de hennepvezels voor dit doel gekweekt 
worden. Uitvaartverzorgers weten deze 
locatie inmiddels goed te vinden, want 
er is al veel vraag naar deze bijzondere 
doodskisten. Niet alleen vanuit eigen land 
overigens, maar ook vanuit andere landen. 
De vraag is zelfs zo groot dat er inmiddels 
plannen worden beraamd voor een 
buitenlandse vestiging. In eigen land werkt 
het bedrijf samen met Natuurbegraven 
Nederland, een organisatie die zich in 
samenwerking met Natuurmonumenten 
inzet voor het realiseren van eeuwige 
grafrust in de natuur.



“Nieuwe generatie, dezelfde
persoonlijke aanpak.”
Met tientallen jaren ervaring in de uitvaartverzorging, weet Rob van de Velde precies wat er bij een uitvaart komt kijken. Met het 
intreden van zoon Martijn binnen het bedrijf, brengt Uitvaartverzorging Rob van de Velde óók de uitvaartwensen van de nieuwe 
generatie - met andere behoeften - in kaart.

Uw uitvaartverzorger in 
De Ronde Venen en omstreken
Het regelen van een begrafenis of crematie 
voor uzelf, uw partner, familielid of naaste 
is een moeilijke en (emotioneel) zware 
taak. Dat begrijpen wij als geen ander. 

Door onze persoonlijke benadering en
betrokkenheid realiseren wij voor uzelf
en uw geliefden de best mogelijke
uitvaart, wat de wensen ook zijn.

Uw uitvaartwensen bespreken?

Nieuwe stap vooruit
Een persoonlijk betrokken en behulpzame 
uitvaartonderneming. Het zijn dé
kenmerken waar Uitvaartverzorging Rob 
van de Velde om bekend staat in De Ronde 
Venen en omstreken. Deze kenmerken 
worden met de toevoeging van Martijn in 
het team extra benadrukt. 

Rob: “Dankzij de frisse wind die Martijn
door de onderneming blaast, zetten

we een nieuwe stap vooruit. 
We vinden het van groot belang om de 
uitvaartwensen van alle betrokkenen te 
begrijpen en te vervullen. Martijn staat 
midden in de nieuwe generatie en is mede 
hierdoor een perfecte aanvulling in de 
dankbare rol die we als uitvaartverzorger 
vervullen.”

Van jongs af aan betrokken
Martijn: “Door als zoon én professional 
veel van Rob te leren, weet ik hoe we van 
een uitvaart een persoonlijik afscheid 
maken. 

Details, gastvrijheid en een professionele 
houding zijn voor mij belangrijke 
eigenschappen om iedere begrafenis of 
crematie tot in perfectie uit te voeren. Voor 
mij is een uitvaart pas geslaagd wanneer 
de nabestaanden terugkijken op een 
waardevol afscheid.”

Uitvaartcentrum: Kerklaan 2a, Vinkeveen | Kantooradres: Voorbancken 3, 3645 GV Vinkeveen

0297-583448

info@robvandevelde.nl

www.robvandevelde.nl

Uitvaartverzorging met alle begrip
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RICK FM
Deze week uitgelicht:
 ‘Back to the Eighties’
Op 17 februari gaat Rick FM op de
‘gouden zaterdag’ de hele dag terug
naar de jaren 80 met het nieuws, de
� lms, de tv-programma’s en de muziek.

LOKAAL NIEUWS EN WEERBERICHT
Maandag t/m zaterdag ieder uur.
Nieuws vanaf 09.30 t/m 17.30 uur.  Weerbericht vanaf 09.45 t/m 17.45 uur.

ACTIVITEITEN IN DE REGIO, MUZIEK, ACTUALITEITEN EN INTERVIEWS
Maandag t/m zondag ‘Goedemorgen Amstelland’
Maandag t/m vrijdag 09.00 uur, zaterdag 08.00 uur, zondag 10.00 uur

MUZIEK
Maandag t/m vrijdag: ‘Back to the Seventies’ (11.00 uur),
‘Oud is Goud’ (12.00 uur) en ‘Tim voor 3’ (14.00 uur).
•   Maandag:  ‘Uur van Puur’ (18.00 uur), ‘Amstelland Top 30’ (19.00 uur)

en ‘Pop Reünie’ (21.00 uur).
•   Dinsdag:  ‘VR Music’ (18.00 uur), ‘Reggae Festival’ (19.00 uur) en 

‘Laterrrr!’ (21.00 uur).
•   Woensdag:  ‘De Weekbreker’ (18.00 uur) en ‘Amstelland Express’

(20.00 uur).
•   Donderdag:  ‘Door de Mangel’ (18.00 uur) en ‘Happy Hour’ (19.00 uur).
•   Vrijdag:  ‘Historische Top 40’ (11.00 uur), ‘Moes draait door’ (19.00 uur),

‘Pre Party’ (21.00 uur) en ‘Apenkooien’ (22.00 uur).
•    Zaterdag:  ‘Hit Museum’ (10.00 uur), ‘Terugblikken’ (12.00 uur),

‘Wie kent Sjors’ (14.00 uur), ‘Het Tussendoortje’ (16.00 uur),
‘De 60’s en 70’s’ (18.00 uur), ‘The Connection I Feel Free’ (20.00 uur)
en ‘Tracks’ (22.00 uur).

•    Zondag:  ‘The Good Guys’ (09.00 uur), ‘Rood Wit Blauw’ (13.00 uur),
‘Back to the Seventies’ (17.00 uur), ‘Country Roads’ (19.00 uur) en
‘Nerdalert’ (20.00 uur).

SPORT
•  Zaterdag:  ‘Het Tussendoortje Live Sport’ (17.00 uur)
•   Zondag:  ‘Sport & Co’ (11.00 uur) en ‘Het Tussendoortje Live Sport’

(14.00 uur). 

Compleet weekoverzicht van alle programma’s, nieuws,
interviews en gasten op: www.rickfm.nl, Facebook en X. 
Terugluisteren? www.rickfm.nl/radiogemist.
Werken bij Rick FM? www.rickfm.nl/vacatures.

Uithoorn - De 27-jarige Madelon 
Lanting heeft meegedaan aan Miss 
Beauty of Noord-Holland. Zij werd 
gescout via Instagram en heeft zich 
aangemeld voor de castingdag.
De castingdag bestond uit een
voorstelronde, een bikinironde en 
een Engelse ronde. “Het was allemaal 
best spannend, maar vooral super-
leuk”, vertelt Madelon. “Van mijn 
categorie, de Beauty’s, mochten
er 21 meiden door naar de � nale.”
Richting de � nale krijgen ze verschil-
lende trainingsdagen, waarin ze 
leren hoe ze op de catwalk moest 
lopen en poseren, hoe ze zichzelf het 
beste kunnen presenteren en wat 
hun talenten en verbeterpunten zijn. 
“Het is ook leuk om alle andere 
meiden te leren kennen. Iedereen
is heel supportive naar elkaar toe.”
Als � nalisten van Miss Beauty &
Teen of Noord-Holland hebben zij 
een eigen advocacy, een maatschap-
pelijk probleem waarvoor zij zich 
willen inzetten. “Ik wil meer bewust-
wording creëren over de fast fashion 
industrie en mensen inspireren om 
duurzamer met hun kleding om te 
gaan. Het gaat dus niet alleen om
de looks, maar ook om wie je van 
binnen bent, persoonlijke groei en 
het creëren van bewustwording over 
een maatschappelijk probleem.”

Finale
Miss Beauty of Noord-Holland is 
onderdeel van Miss Beauty of the 
Netherlands; de grootste missverkie-
zing van Nederland. De verkiezing 
bestaat uit 12 provinciale voorverkie-
zingen, waarin meiden strijden om 

de titel Miss Beauty (19 t/m 27 jaar) 
of Miss Teen (15 t/m 18 jaar). De 
meiden die deze titel winnen mogen 
vervolgens door naar de landelijke 
� nale, waar twee meiden zullen 
worden gekroond tot Miss Beauty
en Miss Teen of the Netherlands.
Miss Beauty of the Netherlands mag 
vervolgens strijden voor de titel Miss 
Earth, miss Teen doet dit voor de titel 
Miss Teen International.
Op 10 maart is de � nale, tot 9 maart 
kan er op Madelon gestemd worden, 
via deze link: 
https://missbeautynetherlands.com/
product/beauty-madelon. Eén stem 
kost € 1,25. Twintig procent hiervan 
gaat naar de Linda foundation, deze 
stichting zet zich in voor gezinnen 
die in armoede leven.

Miss Beauty of Noord-Holland

Uithoorn - Sinds vorige week heeft 
Winkelcentrum Amstelplein er een 
restaurant bij. Op een prachtige 
locatie aan het plein heeft Indian 
Junction de deuren geopend. Het 
Indiase restaurant was al bekend in 
ons dorp, want het zit al sinds oktober 
2022 naast het busstation. De drie 
vrienden Priya Pandey, Aman Singh 
en Simran Kaur openden destijds de 
eetgelegenheid en hun authentieke 
Indiase gerechten waren een groot 
succes. Dus toen ze de gelegenheid 
kregen om naar het Amstelplein te 
verhuizen, grepen ze die meteen aan. 

“De ruimte is groter, dus we kunnen 
meer mensen bedienen. De keuken
is verbouwd en er komt een nieuwe 
ko�  emachine. Verder is er niet veel 
veranderd”, vertelt Simran.
Het restaurant oogt netjes en
stijlvol door de rustige kleuren.
Gastvrijheid is heel belangrijk voor 
Simran en zijn vrouw Pawan die zijn 
plaats in zal nemen als eigenaar. “Wij 
houden ervan om mensen te dienen. 
Als onze gasten blij zijn, dan zijn wij 
ook gelukkig”, zegt Pawan met haar 
kindje op de arm. “Wij eten hier zelf 
ook en proeven alles. We gebruiken 

Indiaas eten op Amstelplein

alleen natuurlijke ingrediënten en 
geen kunstmatige kleursto� en. Alles 
wordt in onze keuken gemaakt door 
ervaren koks. We koken met goede 
energie.”
De keuze aan gerechten is groot. “We 
houden rekening met kinderen en 
ouderen. Mensen kunnen de pittig-
heid van hun gerecht aanpassen.” Dat 
is te zien aan het aantal rode pepers 
achter een gerecht. Op de menukart 
staan traditionele curry’s als Pind
da Kukkad en Pind da Gosht “Dat 
betekent kip en lam van het dorp”, 
legt Simran uit, “dat eten we vaak en
is heel lekker. De Butter Chicken is 
vooral populair bij kinderen.” Ook 
visliefhebbers en vegetariërs worden 
niet vergeten.
De vaste klanten hebben de nieuwe 
locatie al gevonden. Het restaurant op 
het busstation blijft ook open, maar 
daar wordt nu Indiase streetfood 
verkocht zoals Burrito, Dosa, Vada of 
Dumplings. Bij beide restaurants kan 
ook worden afgehaald en bezorgd. 
“Over een paar maanden willen we 
ook lunch gaan serveren”, noemt 
Simran “Dat wordt dan een combi-
natie tussen Indiaas en Nederlands.” 
Voor nu is het restaurant op het 
Amstelplein dagelijks vanaf 16.00 uur 
geopend, behalve op maandag.

 Foto’s: Stichting De Kwakel Toen & Nu / Dirk Plasmeijer.

1915 Jaagpad... Toen
Dit is de Calslagermolen (Kalslagermolen) aan het 
Jaagpad, richting Tolhuis, in de volksmond ook wel 
bekend onder de naam ‘De Moordmolen’. De molen is 
gebouwd in 1637, maar hoe komt hij aan deze grieze-
lige en merkwaardige naam? In de nacht van 9 op 10 
februari 1725, bijna 300 geleden, werd deze molen 
overvallen door een groep rondtrekkende roo� ustige 
zigeuners. Het was de ‘Bende van de Witte Veer’ en 
bestond uit ca. 30 zigeuners. Met een smoes hadden 
ze aangeklopt bij de molenaar Cornelis Dirckz Romeijn. 
Direct overvielen zes mannen hem en sloegen en 
schopten hem. Hierna werd hij met meerdere mes-
steken vermoord, uit het huis getrokken en in de sloot 
gegooid. Zijn zus was boven in de molen en sprong in 
paniek uit het raam en werd buiten overmeesterd en 
met messen afgemaakt. Hierna werd zijn vrouw Grietje 
bedreigd om al haar geld en sierraden af te geven. 
Alles heeft ze afgegeven om niet vermoord te worden. 
Een 3-jarig kind werd naar haar gegooid en een 
11-jarig dochtertje werd bewusteloos geslagen. Nu was de vrouw aan de beurt, ze werd in elkaar geslagen en
met messteken bewerkt en zakte in elkaar. Zij hield zich doodstil. De overvallers dachten dat ze dood was, maar
ze overleefde deze verschrikkelijke roofmoord. De zigeuners maakten dat ze wegkwamen. Grietje IJsbrandts had 
personen herkend en beschreef precies hoe ze eruitzagen. De zes daders werden op 20 juli 1725 ingerekend door 
de veldwachters en op de Grote Markt in Haarlem geradbraakt en opgehangen.

2024 Jaagpad... Nu
De oude molen was een bovenkruier, die het water uit 
de Kalslagerpolder overhevelde in het Amstel-Drecht-
kanaal. Na de vermoorde Romeijn hebben de volgende 
molenaars hier gewerkt: Hogeveen, Rodenburg, Van 
den Helder en Kool. In 1882 kwam Arie Braam 
(Leimuiden) op de molen en zijn zoon Willem
nam het over in 1901.
In 1927 waren er plannen om de molen te verbouwen. 
Zover kwam het niet, want een paar weken voor de 
verbouwing sloeg de bliksem in en de molen brandde 
tot grond af. De molen kwam niet meer terug. In 
1927/1928 werd een woonhuis met een machinekamer 
gebouwd op de bestaande plek. Voor de bemaling 
werd een ‘Kromhou’-motor gebruikt, later werd hij 
vervangen door een 20 pk elektromotor. Willem Braam bleef machinist op het nieuwe gemaal tot 1938. Zijn zoon 
Teunis nam de taak van zijn vader als gemaalmachinist over. Ruim 100 jaar heeft het molenaarsgeslacht Braam
op deze plek gewoond en gewerkt. Naast hun beroep als molenaar en machinist hadden ze ook altijd een andere 
baan erbij. Anno 2024 is alleen dit huis aan het Jaagpad te zien, waar vroeger de wieken boven de bomen uit 
staken. 

Voor meer Kwakelse historische en 
actuele informatie: kijk op de website: 
www.de-kwakel.com

DE KWAKEL TOEN & NU... (71)
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Het HWC bestaat 60 jaar en dus komt er 
een reünie! Op zaterdagmiddag 13 april a.s. 
zet de school de deuren wijd open voor al 
die oud-leerlingen en oud-medewerkers, 
die dat 12e lustrum mee willen vieren. Of je 
als medewerker maar kort aan de school 
verbonden was of er met pensioen bent 
gegaan en alles daar tussenin, of als leerling nu 
twee jaar op het HWC hebt gezeten of twaalf: 
je bent van harte welkom op de reünie.  

Klasgenoten van vroeger ontmoeten, nog eens 
een lesje volgen bij een geliefde docent, samen 
muziek maken, herinneringen ophalen aan het 
100-dagenfeest, foto’s bekijken en samen op 
de foto: het kan allemaal op 13 april. Het oude 
gebouw is er niet meer, maar vlak ernaast staat 
de nieuwe school. Natuurlijk kun je meedoen 
aan een rondleiding door het nieuwe gebouw; 
ervaar zelf hoe de sfeer door de jaren heen 
niet veranderd is. Het HWC is nog altijd een 
levendige gemeenschap die bol staat van 

de muziek en waar het voor de leerlingen en 
medewerkers goed toeven is. 

Maar het hoofddoel van de reünie is natuurlijk 
ontmoeting en wie weet voel je je nog even 
weer die HWC’er van toen. Je kunt je opgeven 
via www.reuniehwc.nl

De kosten bedragen €10,- p.p. Op de reüniesite 
vind je meer informatie over het programma, 
wie zich nog meer hebben aangemeld, foto’s 
en zelfs een gastenboek. Meld je z.s.m. aan en 
verspreid de datum in je (HWC)netwerk. Hoe 
meer zielen, hoe meer vreugd!

Reünie
op het
HWC!

Startbaan 3  |  1185 XP Amstelveen  |  (020) 64 59 751
school@hethwc.nl  |  www.hethwc.nl

Uithoorn - Twee lieftallige dames
op rolschaatsen begroetten het 
winkelende publiek zaterdag op het 
Amstelplein met een tray vol lekker-
nijen. Een verlegen meisje koos voor 
een rode hartjeslolly en een ouder 

stel stond even stil voor een liefdes-
zoen. Een mevrouw kon niet kiezen 
tussen de donut of een hartjesspekje 
en nam ze maar alle twee. “We 
maken er een feestje van vandaag”, 
riep Nadine vrolijk, terwijl ze samen 

Valentijnactie Amstelplein

met Zoë door het winkelcentrum 
wervelde in hun rode jurk met rode 
vleugels. De mensen waren verrast 
door de aangeboden zoetigheid en 
reageerden positief. Een jongetje 
weigerde het snoepgoed, want hij 
had net zijn tanden gepoetst. Ook 
een jongedame trotseerde het 
aanbod, omdat ze geen suiker meer 
at. Maar de meeste mensen sloegen 
het verleidelijke lekkers niet af. Jong 
en oud genoot van de gezelligheid 
die het rollerskates promoteam met 
zich meebracht. Met deze sympa-
thieke actie wilde het winkelcentrum 
alvast de aandacht vestigen op 
komende Valentijnsdag. Een 
jongeman had zijn slag al geslagen 
en liep zelfverzekerd met een roze 
tasje rond. Het was zeker niet moei-
lijk om een geschikt Valentijncadeau 
voor een geliefde te vinden bij al 
deze verschillende winkels onder
één dak.

LEZERSPOST

Als vrijwilligster op een opvang voor vluchtelingen wil ik u graag mee-
nemen in wat gedachten. Vaak is er in de krant of op TV op een negatieve 
manier aandacht voor asielzoekers en vluchtelingen. Vooral politici, 
media en mensen die boos zijn, harde meningen hebben en heel negatief 
zijn over vluchtelingen, komen in beeld. Mensen praten elkaar na lijkt
het en schreeuwen en roepen. Ik zal niet ontkennen dat het een groot 
probleem is dat er wereldwijd zoveel mensen op de vlucht zijn. (We leven 
momenteel niet in een vredevolle wereld en er zijn veel leiders die alleen 
aan eigenbelang doen.) Maar het overgrote merendeel van de mensen 
die hier komen zijn werkmigranten, mensen die niet hebben hoeven 
vluchten, maar hier komen om te kunnen werken, op allerlei niveau. 
Asielzoekers oftewel vluchtelingen zijn er in verhouding veel minder.
Zij komen hier omdat hun regering hen in de steek heeft gelaten, omdat 
ze oneerlijke behandelingen krijgen en onschuldig de gevangenis in 
moeten, omdat er oorlog in hun land is en hun steden en huizen kapot 
geschoten zijn, omdat ze te maken hebben met onderdrukking, zij zelf
of familie gemarteld zijn of gedreigd te worden vermoord. En omdat ze 
zo ontzettend graag een betere toekomst wensen voor hun kinderen.

Vrijwilligster
Als vrijwilligster in een noodopvang voor vluchtelingen heb ik kennis 
gemaakt met een groep van deze mensen. Wat een verrijking is dat, om 
iets te kunnen betekenen voor mensen in nood. De meeste Nederlanders 
kunnen zich geen voorstelling maken van de zaken die deze mensen 
hebben doorstaan. Ik zelf ook niet. Het was best confronterend om 
iemand aan mijn eigen eettafel te hebben gehad die me probeerde te 
vertellen hoe zijn vluchtreis was geweest. Hoe hij te maken kreeg met 
dieven onderweg, mensensmokkelaars, mensen die het niet redden en 
dood achter gelaten werden door de smokkelaars aan de kant van de 
weg, over gammele bootjes over de zee en de angsten die hij onderweg 
moest doormaken. En deze mensen zijn zo dankbaar dat ze hier opge-
vangen worden, al is de locatie waar ze wonen ontzettend oud, moeten 
ze met 30 mensen één douche en twee toiletten delen, al hebben ze 
slechts een bed en een kastje voor zichzelf en de rest samen met de 
anderen. Ze zijn dankbaar als je komt om hen alvast een beetje Neder-
lands te leren, muziek met ze te maken, samen te lachen en even te 
kunnen ontspannen of gewoon samen thee te drinken. Weet je waarom?
Omdat ze gewoon mensen zijn, net als jij en ik!

Waarom?
Waarom is het zo moeilijk voor veel Nederlanders om samen mens te 
kunnen zijn? Stel dat je zelf moet vluchten, je leven in een rugzak of één 
ko�er zit en je geen idee hebt waar je terecht zult komen, hoe je reis zal 
verlopen, of je veilig bent? Alleen dat je weet weg te moeten omdat je 
anders in kapot geschoten steden woont, altijd in angst zult leven, opge-
pakt kan worden onder valse voorwendselen en omdat je zo ontzettend 
graag een andere toekomst voor je kinderen wil. Laten we proberen
onze menselijkheid niet kwijt te raken, elkaar niet in de steek te laten.
Zo moeilijk is dat niet en je zult er veel voor terug krijgen.
Liesbeth van ‘t Ho�

Roep om positieve geluiden

OPROEP

Uithoorn – “Zondag 21 januari rond 11.30 uur was ik mijn hond aan het 
uitlaten in het hondenuitlaatgebied  bij de Hollandse Dijk/Libellebos 
langs de N201. Ik ben hier omvergelopen door een grote Berner 
Sennenhond. De eigenaar alsmede omstanders hebben mij heel
netjes geholpen en de eigenaar  wilde mij zijn gegevens  verstrekken.
Door de pijn alsmede de schrik heb ik dit echter niet genoteerd. Daar 
de gevolgen achteraf toch wel groot blijken te zijn zou ik graag alsnog
in contact willen komen met de eigenaar van de hond. Ik verzoek u dan 
ook vriendelijk contact op te  nemen via de e-mail: smitschilp@
gmail.com. 
Mariette Smit-Schilp

Omvergelopen

De wereld wordt
rookvrij

Wen er maar aan

Ontdek hoe de
wereld rookvrij wordt

op rookvrij.nl
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De Ronde Venen - Op maandag-
ochtend is er in Sociaal Cultureel 
Centrum De Boei, Kerklaan 32 te 
Vinkeveen van 09.30 tot 12.00 uur 
weer een Repair Café. Bij het Repair 
Café Vinkeveen kunt u terecht voor 
allerlei reparaties zoals kleding, kleine 
elektrische apparaten, computer-
apparatuur, (niet al te grote) stoelen 
en krukjes, houten speelgoed, porse-
lein, aardewerk of wat u verder thuis 

tegenkomt dat kapot is en u eigenlijk 
nog graag gerepareerd zou willen 
hebben. Er kan meer gerepareerd 
worden dan u denkt. Veel dingen zijn 
na een eenvoudige reparatie weer 
prima bruikbaar.
Helaas zit repareren bij veel mensen 
niet meer in het systeem. Reparatie-
kennis verdwijnt snel. Dat is een 
bedreiging voor een duurzame 
toekomst en voor de circulaire 

Repair Café De Boei Vinkeveen

LEZERSPOST

Wáár nou weer mee, zult u zich afvragen? Nou, beste lezers en leze-
ressen..., doet u nou niet alsof u niet weet waar ik het deze keer over
ga hebben en welke column in de vorige editie van deze krant om een 
reactie schreeuwt! ‘t Kon toch gewoon niet missen. Over de zwaar
teleurgestelde jonge Ronde Veense schilder, Tim Oegma, natuurlijk. 
Sorry Tim, nooit eerder van je gehoord, maar aangenaam kennis te 
maken.

Creatieve geest
Tim, die zoals hij zelf zegt, zijn ‘creatieve geest’ de vrije loop liet en via zijn 
“soms bijzondere brein” (ook woorden die hij zelf aan het papier van De 
Ronde Venen toevertrouwde), ‘iets’ had geproduceerd wat hij, zich van 
geen kwaad bewust, graag aan zijn dorpsgenoten wilde laten zien. 
Op zichzelf geen verkeerd idee Tim, maar als je dan een soort ‘Anato-
mische les’ aan het schilderslinnen toevertrouwt, dan zou ik persoonlijk 
wel iets anders kiezen dan het (om me in scheepstermen uit te drukken) 
‘vóór-onder’ van het vrouwelijk lichaam om dit dan vervolgens aan de 
balustrade van een galerij�at te hangen. Ik neem aan, gezien de reacties 
die je kreeg, met de afbeeldingen naar de straatzijde gekeerd? Anders 
was het nooit opgevallen. Ik zie dit echter persoonlijk, ondanks dat je 
zegt dat het een gevolg is van het niet aan expositieruimte kunnen 
komen, als een soort exhibitionistische provocatie... Kijken hoever je kunt 
gaan...

Generatiekloof
Misschien een stukje generatiekloof? Ben er namelijk bijna zeker van dat 
ik minimaal 2½ keer ouder ben dan jij. Je hoeft het niet met mij eens te 
zijn hoor, maar ik adviseer jou om eens naar het museum te gaan en 
bekijk daar dan het schilderij van onze landgenoot Rembrandt van Rijn 
die (de hemel mag weten hoe lang hij erover deed maar zéér zeker langer 
dan jij over jouw vrouwelijke ‘vóór-onder’) een meesterstuk over het 
menselijk lichaam maakte. Daar hangt namelijk de ‘Anatomische les’ van 
dr. Nicolas Tulp. Daar op het doek dan geen naakte vrouw of onderdelen 
daarvan, maar een naakte man met een minuscuul lapje stof over diens 
edele delen op een snijtafel waarbij liefst zeven andere personen zich met 
veel belangstelling over een tot op het bot ontlede arm buigen... Zoge-
zegd ‘ter lering ende vermaek’ op z’n oude Nederlands uitgedrukt. 

Laat ik je verder nog wat onthullen. Ondanks dat mijn hele werkzame 
leven zich op het terrein van de scheepvaart en scheepsbouw in binnen- 
en- buitenland heeft afgespeeld ben ik ook verknocht aan schilderen. 
Echt waar. Tot mijn grote ergernis noemt mijn vrouw het plagerig ‘verven’. 
Verven doe je mijns inziens met een ordinaire kwast. Kunstschilderen met 
penselen toch?
Persoonlijk vind ik mijn werken niet onverdienstelijk, maar ja, het 
gezegde dat ‘eigenroem stinkt’ is mij ook bekend. Misschien heb ik de 
handigheid om met verf en penselen om te gaan geërfd van mijn voor-
vader, de Vlaamse kunstschilder Anthony van Dijck (1599 à 1641), die 
schilder was aan het Engelse hof. Zit dus zogezegd in de genen.

Kinderen
Maar Tim op het volgende punt ben ik het roerend met je eens. Ook
ik vind het onverteerbaar maar vooral onbegrijpelijk dat je bij ons in
Mijdrecht, als je geen lid van een schildersvereniging of schildersclub 
bent, nergens de gelegenheid hebt om je werk(en) aan je, misschien 
geïnteresseerde dorpsgenoten te laten zien en... misschien ook nog iets 
te kunnen verkopen. Mijn producties hangen daarom bij onze kinderen 
en kleinkinderen, want ik laat het wel uit mijn hoofd om mijn werk-
stukken aan een balustrade van een galerij�at te hangen. Wel weet ik 
zeker dat, als ik het zou doen, er geen politieagenten mij zouden 
verzoeken om mijn werk te verwijderen. Denk eerder dat zij de schilder-
stukken, al dan niet met één scheef hoofd, van een afstandje peinzend
op waarde zouden schatten.

Tot slot
Tot slot geef ik je nog één ding mee Tim. Wanhoop niet! Schilders worden 
in de meeste gevallen pas beroemd en gewaardeerd als zij het heden 
voor de eeuwige jachtvelden verwisseld hebben... Dan pas worden hun 
kunstwerken beroemd en gaan ze miljoenen opbrengen. Bewaar jouw 
vrouwelijke ‘voor-onder’s’ nog maar een poosje.

Ik weet niet of de redactie van De Nieuwe Meerbode een uitzondering
wil maken en ter illustratie een van mijn stukken voor één keertje mee 
publiceren met 
dit stukje Lezers-
post. Dan is het 
duidelijk, 
ondanks dat ik 
zeker niet preuts 
ben, dat de 
onderwerpen
die wij schilderen 
nogal uiteen 
lopen.

C.N.H. van Dijck
Mijdrecht

Tja... wat moet je daar nou mee...Vervolg van de voorpagina.

Mondeling en visueel
LC Energy heeft in september en
in oktober vorig jaar twee inloop-
avonden georganiseerd voor het 
project aan de Bovendijk. Belangheb-
benden en omwonenden zijn toen 
op de hoogte gesteld van de 
plannen. Belangrijke onderdelen van 
de bijeenkomsten waren het beant-
woorden van vragen, het zo goed als 
mogelijk wegnemen van zorgen en 
het openstaan voor verbetersugges-
ties van aanwezigen. Voor het bij-
wonen van de eerste avond waren
63 adressen per post uitgenodigd.
In totaal bezochten 15 personen die 
inloopavond en naderhand vroegen 
enkele anderen ook om toezending 
van het gemaakte verslag. Zeven 
medewerkers van LC Energy en een 
landschapsarchitect waren toen 
aanwezig om uitleg te geven bij 
meerdere grote borden met 
afbeeldingen.

‘Co-located batterij’
Op de eigen website verwoordt LC 
Energy “dat de avond in een gemoe-
delijke sfeer verliep.” Er was “een 
grote mate van optimisme en
begrip voor de ontwikkeling van de 
plannen. Men vond in het algemeen 
de gekozen locatie geschikt aange-
zien er weinig omwonenden zijn en 
het project aan twee zijden omarmd 
wordt door natuur.” Ook zouden de 
aanwezig zich positief hebben uitge-
laten over het plaatsen van een zoge-
heten ‘co-located’ batterij bij het 
energie-opwek-project, zodat het 
energienet ontlast kan worden. 

Gemeente afwezig
Op meer dan 20 gestelde vragen
van de aanwezigen heeft LC Energy 
schriftelijk antwoord gegeven. Eén 
van de vragen was: Waarom is er 
niemand van de gemeente 
aanwezig? In het verslag staat dat de 
gemeente ervoor gekozen heeft om 
“in dit stadium van het traject” niet 
deel te nemen aan de inloopavond. 
De focus zou moeten liggen op de 
participatie en het vormgeven van 
het planvoorstel.

Drie ‘unieke vragen’
De tweede inloopavond vond plaats 
op 10 oktober. De avond werd 
bezocht door 21 personen, zes van 
hen waren ook aanwezig tijdens de 
eerste avond. De avond verliep 
gemoedelijk en er werden construc-
tieve gesprekken gevoerd. Na de 
eerste inloopavond resteerden “drie 
unieke vragen”, die in het verslag zijn 
opgenomen. Genoteerd is dat de 
coöperatieve vereniging ‘de Water-
lelie’, van bewoners-eigenaren in de 
gelijknamige zijstraat van de Boven-
dijk, bezwaar maakt. Dat bezwaar is 
gericht tegen de voorziene 

toegangsweg naar het plangebied 
uit oogpunt van verkeersoverlast
en veiligheid. 
Een andere vraag ging over het 
kunnen doortrekken van een 
bomenrij. Verder is er zorg bij bewo-
ners aan de Waterlelie en de Dotter-
bloem over het zicht op het lager 
gelegen plangebied.
Halverwege december 2023 is het 
verslag verstuurd naar iedereen die 
tijdens de inloopavonden een mail-
adres heeft achtergelaten “en boven-
dien naar degenen die gevraagd 
hebben eveneens het verslag te 
kunnen ontvangen.“

Huidige zekerheden
Op de website meldt LC Energy dat 
op 28 oktober de benodigde stukken 
bij de gemeente zijn ingediend voor 
het zogenaamde Vooroverleg / de 
Omgevingsvergunningaanvraag. “De 
gemeente zal deze beoordelen en 
ons informeren over wat er eventueel 
verbeterd dient te worden. Voor het 
proces van het Vooroverleg staat 
acht weken doorlooptijd bij de 
gemeente.” 
Opvallend is dat twee dagen daar-
voor – dus op 26 oktober 2023 – 
minister Hugo de Jonge de brief 
‘Aangescherpte voorkeursvolgorde 
zon’ aan de Tweede Kamer stuurde. 
Daarin schrijft de minister: “Neder-
land moet kiezen waar en hoe we 
ruimte bieden aan duurzame opwek 
via zon om ervoor te zorgen dat de 
huidige zekerheden – zoals 
voldoende voedsel, schoon drink-
water en energie – ook voor toe-
komstige generaties blijven bestaan.”

Vier voorkeurstreden 
De minister geeft aan dat de lande-
lijke overheid, samen met provincies, 
gemeenten en waterschappen, 
bestuurlijke afspraken over de
voorkeursvolgorde zon aanscherpt. 
“Hierbij wordt eerst gekeken naar de 
mogelijkheid van zonnepanelen op 
daken en gevels (trede 1) en op 
gronden binnen en buiten bestaand 
bebouwd gebied (trede 2 en 3) en, 
als deze drie treden onvoldoende 
mogelijkheden bieden, naar zonne-
panelen op landbouw- en natuur-
gronden (trede 4).”

Uitzonderingen a, b en c 
Daarbij geldt – zo schrijft de minister 
– dat trede 4 alleen gebruikt zal 
worden als sprake is van een uitzon-
deringsmogelijkheid. Die uitzonde-
ringen zijn: (a.) een combinatie van 
een substantiële agrarische functie 
met een zonnepark; (b.) landbouw-
gronden die op basis van bestuurlijk 
bindende afspraken in transitie zijn en 
als: (c.) de aanleg van zonneparken op 
gronden betekenisvol bijdraagt aan 
de vermindering van de netcongestie 
of zorgt voor vergroting van een
e�ciënter netwerkgebruik. 

Zonnevelden in De Ronde Venen Hier geen aanscherping?
Gemeente De Ronde Venen heeft op 
31 oktober aangegeven de gevolgen 
van deze brief te onderzoeken en 
met een reactie te komen. Die reactie 
kwam op 8 december. Daarin zou 
staan dat de gemeente het initiatief 
van LC Energy als vergevorderd 
beschouwt en zich inzetten “om de 
bij ons bekende projecten verder te 
helpen, zolang deze passen binnen 
het gemeentelijk zonneveldbeleid. 
Uw project is daar één van.” 

Niet voldoen maar vergevorderd? 
Volgens de gemeente zou het
provinciebestuur van plan zijn om
tot half 2024 de provinciale (interim) 
omgevingsverordening niet aan te 
passen. “Projecten in een vergevor-
derd stadium, maar die niet (hele-
maal) aan de aangescherpte voor-
keursvolgorde zon voldoen, kunnen 
toch doorgaan.” Weet de gemeente-
raad welke projecten door het 
college van B en W als vergevorderd 
worden beschouwd?

“Wij zijn in overleg”
Het college van B en W in De Ronde 
Venen zegt niet te weten of het 
advies van Gedeputeerde Staten (het 
dagelijks bestuur van de provincie, 
red.) daadwerkelijk wordt opgevolgd. 
Dat voorstel “blijft onzeker. Alle 
plannen voor zon op land worden
tot die tijd getoetst aan het huidige 
provinciale beleid zoals staat in de 
provinciale (interim) omgevings-
verordening.” 

“Toch door laten gaan”
Het college van B en W gaat “door 
met de uitvoering van ons gemeen-
telijk zonneveldbeleid en onder-
zoeken de mogelijkheden om hier 
uitvoering aan te blijven geven, ook 
als de provincie haar provinciale 
(interim) omgevingsverordening 
aanpast. Wij zijn in overleg met de 
provincie om afspraken te maken 
over de bij ons bekende initiatieven 
om deze initiatieven toch door te 
laten gaan als het past binnen ons 
beleid.” 

Lokaal initiatief
Lokale energiecoöperaties spelen
een belangrijke rol. Zij treden steeds 
vaker op als ontwikkelaar en mede-
eigenaar van een zonneveld. Zijn er 
in de gemeente De Ronde Venen 
lokale energiecoöperaties die met 
hun initiatief voor een zonneveld in 
een vergevorderd stadium zijn en 
daarover overleg voeren met de 
gemeente? 
Het valt op dat er in de gemeente bij 
lange na niet wordt voldaan aan de 
voorkeursvolgorde die de landelijke 
overheid hanteert. Laat de gemeente 
zich overrompelen? Leidt het 
gemeentelijk beleid tot een mono-
polie voor grote commerciële, kapi-
taalkrachtige bedrijven uit binnen- 
en zelf het buitenland? En is dat wat 
de gemeente wil? 

economie, waarin grondsto�en 
telkens opnieuw kunnen worden 
gebruikt. Bij het Repair Café Vinke-
veen (onderdeel van Tympaan-de 
Baat) zijn vrijwilligers aanwezig die de 
door u meegebrachte kapotte spullen 
of kleding gratis voor u repareren.
Kom het ook eens proberen op
maandagochtend 19 februari a.s.
in De Boei. De eerstvolgende Repair 
Café’s zijn op maandag 18 maart en 
maandag 15 april a.s. U bent van 
harte welkom.
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De Ronde Venen - Deze zondag 
organiseert Toer Trimclub De Merel 
de 44e ste PK Sport Bosdijkloop. 
Wethouder Maarten van der Greft 
geeft het startschot voor alle 
afstanden. Of je als getrainde loper je 
PR wilt verbeteren of een sportief 
rondje wilt hardlopen met vrienden 
of familie, iedereen is welkom! De 
kinderen starten met hun 1 kilometer 
Kids Run om 11.30 uur. Vanaf 12.00 
uur gaan ca. 500 deelnemers van 
start op de 5 en 10 kilometer en de 
halve marathon. Op de dag van de 
loop bedraagt het inschrijfgeld voor 
de 5 kilometer € 8,– en voor de 10 
kilometer en de halve marathon 

(deelname vanaf 16 jaar) € 10,–.
Betaling contant of per QR-code 
(geen pinbetaling mogelijk). Het 
inschrijfgeld is inclusief huur van
een Ipico chip voor de tijdregistratie. 
Deelname aan de Kids Run is GRATIS! 
Voorinschrijven kan op www.
inschrijven.nl met een vroegboek-
korting van € 2,– en is nog mogelijk 
t/m donderdag 15 februari.
De start- en �nishlocatie zijn nabij 
het wedstrijdsecretariaat, Sporthal 
De Boei, Kerklaan 32 in Vinkeveen en 
voorzien van kleedruimten, douches, 
diverse zalen voor inschrijving, prijs-
uitreiking, tasseninname, EHBO en 
een foyer met horeca-faciliteiten.

Zondag: PK Sport Bosdijkloop

Verkeersplan en parkeren
Het doorgaande verkeer kan op 
zondag hinder ondervinden op de 
Demmerik tussen 12.00 en 14.00 uur. 
De Roerdompstraat (start- en �nish-
locatie) is van 10.00 tot 14.30 uur 
voor alle verkeer afgesloten. De 
buslijnen 126 en 130 zullen tot
14.30 uur rijden via de N212, de 
N201, afrit Vinkeveen nemen en
dan via de bushalte bij het viaduct
de route verder vervolgen. Parkeer-
mogelijkheden zijn er vanaf de N201 
op het Kloosterplein (Herenweg) en 
achter sporthal De Boei (Tuinders-
laantje) en vanaf de N212 bij het 
winkelcentrum Zuiderwaard 
(Plevierenlaan).

Prijsuitreiking en uitslagen
De prijsuitreiking van de 1 kilometer 
Kids Run is om 11.50 uur op de brug 
voor sporthal De Boei. De overige 
prijsuitreikingen vinden plaats in
De Boei: 5 kilometer om 13.00 uur,
10 kilometer om 13.30 uur en de 
halve marathon om 14.00 uur. Op de 
10 kilometer en de halve marathon 
zijn er geldprijzen, welke alleen bij de 
huldiging op de dag van de loop 
worden uitgereikt. De uitslagen staan 
vanaf 17.00 uur op www.uitslagen.nl. 
Meer info: www.ttcdemerel.nl, Peter 
Meijer, tel. 06 - 4801 3782, of e-mail: 
bosdijkloop@gmail.com.

De Ronde Venen - Vrijdagmiddag
9 februari werd een compleet zaal-
deel van de Willisstee vol gezet met 
tien tafeltennistafels. Op verzoek van 
OBS Willespoort organiseerde Veen-
land Tafeltennis een kennismakings-
clinic. Enthousiast en nieuwsgierig 
stroomden eerst de leerlingen van 
groep 6 naar binnen. Trainster Ellie 
legde hen uit hoe je zo’n batje het 
handigst beet kan pakken. Daarna 
werd er geoefend met het batje om 
te ervaren hoe het balletje reageert 
bij het hoog houden. Vervolgens was 
het hoog tijd om echt aan de tafels
te spelen. Ellie en hulptrainer Rob 
demonstreerden hoe het spel start 
met de service en hoe iemand dan 
terug speelt. Het leek zo makkelijk. 
Maar toen de kinderen het zelf 

probeerden aan de tafels, bleek dat 
dit toch wel veel beheersing vraagt. 
Al gauw speelde iemand te hard
of te wild. In de volgende oefening
in een drietal moest een speler 
proberen met forehand een torentje 
van bekers te raken. Ook dat was
een hele uitdaging. Maar het plezier 
spatte er wel vaak vanaf. Tenslotte 
speelden ze in tweetallen en hier
en daar lukte het al heel aardig. 
Na groep 6 kwamen ook de groepen 
7 en 8 dezelfde clinic volgen. 
Kinderen die zin hebben verder te 
gaan met deze tafeltennis-ontdek-
kingsreis zijn van harte welkom
op de vrijdagavond van 19.00 tot 
20.00 uur in de Willisstee.
Info via www.veenland.nl en
tafeltennis@veenland.nl.

Tafeltennis clinic voor Willespoort

De Ronde Venen - Op zaterdag 10 
februari werd de tweede voorronde 
middenbouw gehouden. Voor Veen-
land deden in de eerste ronde mee 
Siënna, Myrthe, Sunday en Chloé
in niveau 7. Ze begonnen goed op 
sprong met mooie overslagen en 
arabier tot stand. Op naar de brug, 
Siënna had heel hard geoefend en 
met een super oefening kreeg ze 
boven de 10 punten. Ook de andere 
turnden keurige oefeningen en 
Myrthe deed het zelfs het beste van 
iedereen. Op naar de balk, hier had 
Sunday haar dag en turnde zich
naar de eerste plaats en Chloé werd 
derde. Dan het laatste toestel: de 
vloer. We hadden hard op de loop-

sprong geoefend en op de hand-
stand en dat werd beloond. Iedereen 
behaalde mooie cijfers. Met het team 
werden ze eerste en ook werd 
Myrthe eerste en Chloé tweede.
In de tweede ronde turnden Helena 
en Vera. Helena turnde zich met een 
mooie oefening naar de derde 
plaats.
In de derde ronde de turnsters van 
niveau 6. Dit zijn Lisa, So�e, Danique 
en Ilse. Ook zij begonnen op sprong 
en dat ging prima. Ook op de brug 
mooie cijfers. Door naar de balk, hier 
en daar een val met de koprol maar 
goed, het ging beter als de vorige 
wedstrijd. Op de vloer wat slordig-
heden. Als team werden ze derde.

Veenland turnsters
weer in de medailles

De Ronde Venen – Wie wil kennis-
maken met tennis krijgt daar nu de 
gelegenheid voor bij TV Wilnis. Op 
vrijdag 1 en 8 maart zullen er trainers 
van tennisschool My Tennis voor de 
kinderen klaarstaan. In 45 minuten 
leren ze de eerste basis van het 
tennisspel in de hoop dat ze hierdoor 
enthousiast zullen worden voor deze 
mooie sport.

De kinderen mogen één of twee keer 
meedoen en er zijn geen kosten aan 
verbonden. Groep 3-5 jaar speelt van 
17.15 tot 18.00 uur en de groep van 
6-8 jaar 18.00 tot 18.45 uur.
Tennispark TV Wilnis, Pieter Joosten-
laan 9, Wilnis. Voor informatie: mail 
naar jeugdcommissie@tvwilnis.nl.
Inschrijven kan via de website 
tvwilnis.nl.

Tennis voor kinderen

Mijdrecht - In een aantrekkelijke 
wedstrijd heeft Argon zich geplaatst 
bij de laatste 16 van de Districts-
beker. Het versloeg HSV uit Heilo, na 
een gelijke stand (1-1) liep men na 
rust uit naar 3-2.
De eerste doelpoging van Argon 
zagen we na een kwartier spelen, 
Erkelly de Sa produceerde een 
afstandsschot maar dat zeilde naast 
het doel. HSV stelde daar binnen 
twee minuten twee pogingen tegen-
over van Siem Karels en Jadenn Delis, 
beiden werden door Argondoelman 
Tobias Ravelli gepareerd. Halverwege 
de eerste helft vielen er in drie 
minuten twee doelpunten. Eerst 
zagen we een kopbal van Max Olie-
mans die via de paal weer uit de 
doelmond stuiterde en een minuut 
later was het Dylan Bergkamp die 
vanaf links van zo’n twintig meter 
raak schoot, 1-0. Nog geen minuut 
later stond het alweer gelijk, na een 

hoekschop werd de mistastende 
Argondoelman door een kopbal van 
verdediger Roel Bakker gepasseerd, 
1-1. Daarna was het weer Dylan
Bergkamp die op keeper Sam Klaver 
stuitte en even later had de doelman 
over geluk niet te klagen toen een 
inzet van Bergkamp via een voet van 
een verdediger en via de paal achter 
ging. Ook Raoul van Wijk z’n kopbal 
na een hoekschop van Justin 
Schouten werd door Klaver onder lat 
weggetikt. Na weer een assist van De 
Sa kreeg Mitchell van der Veer ook 
nog een mogelijkheid maar zijn 
schot leverde niets op.

O�ensief
De tweede helft ging Argon door 
met o�ensief spel, bij acties van De 
Sa en Stan van Balgoijen werd tijdig 
ingegrepen en ook na een hoek-
schop kopte Mitchell van der Veer 
over de dwarsligger. Even daarna 

Argon naar achtste finales 
Districtsbeker

moest Tim Huisman geblesseerd 
afhaken, Wouter Winters nam zijn 
plaats in. Daarna produceerde Argon 
het tweede doelpunt, op aangeven 
van Justin Schouten schoot Erkelly 
de Sa beheerst nummer twee 
binnen, 2-1. Na een poging van Mika 
Keizers die door de keeper werd 
verijdeld was er na zeven minuten 
weer een gelijke stand, een e�ectvol 
schot draaide helemaal naar de rech-
terbovenhoek, onhoudbaar voor 
Ravelli, 2-2. Met nog een kwartier te 
gaan werd de moegestreden De Sa 
vervangen door Sven Beek en even 
daarna zagen een schitterende actie 
van Dylan Bergkamp die de 3-2 stand 
op het bord zette. In de slotfase 
moest ook Max Oliemans vervroegd 
naar de kleedkamer. We zagen 
daarna nog een poging van Mika 
Keizers maar de doelman greep in. 
Door de 3-2 zege schaart Argon zich 
dus bij de laatste zestien ploegen van 
deze jaargang van de districtsbeker.
Argon speelt de 24ste weer thuis 
voor de competitie, tegenstander
is SVL.

De Ronde Venen - In de biljart-
competitie in De Ronde Venen is
het na vijf speelronden al ongemeen 
spannend aan de kop van de rang-
lijst. Vorige week stond Cens nog 
bovenaan, ditmaal De Biljart-
vrienden/Stieva/Smit Fietsen, maar 
met één wedstrijd minder gespeeld 
staat Bar Adelhof 1 er relatief het 
beste voor. Bar Adelhof 1 zorgde er 
persoonlijk voor dat Cens de kop-
positie verloor, in een onderling duel 
werd het 48-24. Richard en Bob van 
Kolck, Eric Verlaan en Richard 
Schreurs zorgden daar (in 20 beurten) 
voor. Drie teams haalden 44 punten. 
DenB Diensten/Springbok had weinig 
te duchten van Springbok 2/Feka, 
gezien de 44-28 uitslag. Cock Sassen, 
Ger Ruimschoot en Henk Doorne-
kamp wonnen, alleen Nick v/d Veer-
donk wist namens Springbok 2 een 

twaalfpunter te scoren. De nieuwe 
koploper De Biljartvrienden speelde 
uit tegen De Merel/Richard’s BV 3 een 
spannende wedstrijd, ze wonnen met 
40-44. Martien Heijman en Ed Spit-
teler wonnen namens De Biljart-
vrienden, Lucia Burger speelde gelijk 
tegen Hans van Rijn en Nico Koster 
van De Biljartvrienden kwam in 
slechts 18 beurten net één carambole 
tekort tegen Dorus v/d Meer. Tot slot 
wist Team 2 van De Merel ook 44 
punten te pakken in een onderlinge 
confrontatie tegen Team 1 van De 
Merel. Piet Best en Gijs v/d Vliet 
wonnen, Roos Aarsman ook, en met 
een serie van negen uit 33, procen-
tueel ook de hoogste serie van de 
week. Walter van Kouwen hield in 24 
beurten de eer hoog van De Merel/
Richard’s BV 1, maar behaalde als 
team slechts 28 punten.

De Biljartvrienden aan kop De Kromme Mijdrecht 3 ging op 
bezoek bij Bar Adelhof 3. Ze hielden 
elkaar redelijk in evenwicht, gezien 
de uitslag van 35-31 in het voordeel 
van Bar Adelhof 3. Ronald Gunther en 
herintreder Willem v/d Graaf wonnen 
namens De Kromme Mijdrecht, voor 
Bar Adelhof waren dat Vincent Roele-
veld en Wesley Buijing, die er maar
22 beurten voor nodig had.
In de Kromme Mijdrecht zelf 
speelden het eerste team tegen het 
tweede team van Bar Adelhof. Ook 
dat was spannend en daar trok De 
Kromme Mijdrecht 1 aan het langste 
eind, het werd 40-35. Bernhard 
Schuurman en Toon de Kwant 
zorgden voor winstpartijen, voor Bar 
Adelhof 2 waren dat Jim van Zwieten 
en Michel Bak, die langere tijd niet of 
minder had gespeeld, maar inmiddels 
bewijst in vorm te zijn door de
kortste partij van de week in slechts 
17 beurten op tafel te leggen.
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Uithoorn - Afgelopen weekend was 
voor veel teams van hockeyvereni-
ging Qui Vive de laatste ronde van de 
zaalhockey competitie. Vijf teams van 
Qui Vive werden eerste in hun poule 
en daarmee zaalkampioen: Jongens 
O18-1, O16-1, O14-1, O12-1 en 
Meisjes O14-. In het weekend van
2 en 3 maart start de tweede helft 
van het veldseizoen weer voor alle 
hockey(st)ers van Qui Vive. De week 
daarvoor wordt er alweer volop 
getraind. Op zondagochtend 3 maart 
organiseert Qui Vive weer een Open 
Dag voor iedereen die geïnteres-
seerd is in hockey en Qui Vive.
Vanaf 10.30 uur zijn geïnteresseerde 
kinderen en ouders welkom en van 
11.00 tot 12.00 uur is er een leuke 
clinic onder leiding van jeugd-
trainers, waarbij kinderen van basis-

school leeftijd kunnen kennismaken 
met hoe leuk hockey is.

Stokstaartjes
Vanaf zondag 17 maart starten op 

Zaalhockeyseizoen
Qui Vive ten einde

Qui Vive weer de Stokstaartjes-
trainingen voor kinderen van 4 tot
6 jaar (groep 1 en 2 basisschool).
Het voorjaarsblok bestaat net als 
altijd uit acht trainingen waarbij
de kinderen spelenderwijs leren 
hockeyen. De training duurt een uur 
en wordt iedere week gezamenlijk 
afgesloten door gezellig met elkaar 
nog wat te drinken. De zondag-
ochtend wordt met deze trainingen 
dus op een gezellige, sportieve 
manier begonnen.
Wil je de zondagochtend ook sportief 
voor je kinderen starten? Stuur dan 
een mail naar stokstaartjes@
quivive.nl en er wordt contact
met je opgenomen.
Ook voor andere leeftijdscategorieën 
kun je altijd even een mailtje sturen 
naar proe�es@quivive.nl om meer 
informatie hierover te krijgen. Vanaf 
4 jaar kun je bij Qui Vive terecht en 
vervolgens zijn er voor alle leeftijden, 
jong en oud, allerlei mogelijkheden.

Uithoorn – Veel positieve reacties 
waren er na a�oop van het tweede 
Rinus van Zaal Keeztoernooi op 
vrijdag 2 februari bij de Legmeer-
vogels. “Gezellig toch, als het buiten 
koud en donker is, een avond met 
elkaar een leuk bordspel spelen”, 
vond een van de spelers. 
Keezen is een combinatie van Mens-
erger-je-niet en het kaartspel Pesten. 
Het spel bevat daardoor een mix van 
geluk en strategie. Met 92 koppels is 
er gestreden om de eerste en meeste 
pionnen thuis te krijgen. Maar het 
was vooral leuk om met bekenden en 
onbekenden plezier te maken onder 
het genot van een hapje en een 
drankje.
Na drie speelrondes konden Leon 
van Zaal en Danielle Wij�es overgaan 
tot het uitreiken van de gouden, 
zilveren en bronzen Keezborden.

De einduitslag was:
1.  Team ‘Wij hebben er zin in!’: Wilma 

Kuit en Kjell Wurtz.
2.  Team ‘Technical Problems’: 

Annette Verbeek en Pieter Bas 
Kolenberg

3.  ‘De Blokkies’: H. Blok en Priscilla.
De poedelprijs was voor team ‘De 
Amsterdammertjes’, bestaande uit 
Mariska Wesling en Danielle 
Buddenberg.
Tussendoor hadden alle aanwezigen 
de kans om lootjes voor de tombola 
te kopen. De organisatie had
– dankzij de sponsoren – veel en 
werkelijke prachtige prijzen op de 
tombolatafel kunnen regelen. Aan 
het einde van de avond was er een 
prachtig bedrag bij elkaar gespeeld. 
De totale opbrengst gaat naar het 
vernieuwen van de entree bij 
Legmeervogels.

Geslaagd Rinus van Zaal 
Keeztoernooi

Uithoorn - Vanuit een prachtige 
locatie aan de Amstel wordt al jaren-
lang geroeid en gekanood. Ze 
starten in april weer de kano-lessen 
door gediplomeerde instructeurs. 
Wie veilig en met weinig risico op 
blessures wil leren kanoën is bij ons 
op zijn plek. Een mooie start ook
om daarna aan te sluiten bij 1 van de 
kanopolo teams, de toergroep of de 
wildwateractiviteiten.
Ze geven lessen kva en kvb, (kano-
vaardigheid basisslagen en -tech-
nieken) en reddingen. Als cadeautje 
word je dan ook nog onderdeel van 
de gezellige kano-familie.
Wil je over dat laatste nog even 
nadenken, dan bieden ze een kano-
introductiecursus aan van vier lessen 
in het voorjaar. Voor € 30,– krijg je les 
en kun je gebruik maken van de 
aanwezige kajaks, peddels en
zwemvesten tijdens de les.
Kanoën is geschikt voor kinderen 

vanaf 7 jaar en kun je tot op zeer 
hoge leeftijd blijven doen. Neem 
contact op door een mail te sturen 
naar: kanocommissie@mdr.nu en 
kom een proe�es doen. Of neem een 
kijkje op onze website: www.mdr.nu.
Urkv Michiel de Ruyter, Amsteldijk 
Zuid 253, 1423 BZ  Uithoorn.

Uithoorn bekeken vanaf het water
Uithoorn - Zaterdag 10 februari zou 
bekend worden wie er de winnaar is 
van de eerste periode in de derde 
klasse B. Vanaf minuut 1 wordt het 
duidelijk dat het een wedstrijd gaat 
worden met veel fysieke duels en dit 
is niet de sterkste kant van Legmeer-
vogels. In minuut 4 komt Legmeer-
vogels op een 0-1 voorsprong. Een 
fraaie bal van achteruit van Youri 
Habing komt bij Camiel Schouten die 
van af de zijkant met een fraaie actie 
zijn directe tegenstander zijn hielen 
laat zien. Zijn voorzet komt dan 
terecht bij Rinaigel Ogenio die met 
een pas van achter zijn standbeen de 
doelman van sc Buitenveldert weet 
te passeren en de 0-1 is een feit.
Dan hoop je dat door deze snelle 
voorsprong er iets gaat leven bij 
Legmeervogels en met feller de strijd 
zal aangaan en alert zal zijn. Nu dit is 
even niet het geval. Twee minuten 
later is de stand weer gelijk 1-1.
Even niet bij de les in de laatste lijn 
en kan Schadrac Leijgraa� van 
dichtbij Carlito Welink passeren: 1-1. 

Het duel wordt steviger en steviger 
en Legmeervogels heeft daar zoals 
eerder geschreven moeite mee. 
Legmeervogels moet het vooral van 
de counters hebben. Legmeervogels 
krijgt zo nu en dan de kans met een 
counter maar deze counters worden 
te langzaam uitgevoerd waardoor er 
op de cruciale momenten er genoeg 
verdedigers van de gastheren op
hun post staan en de counter niets 
oplevert.
In de 38ste minuut komt Legmeer-
vogels voor de tweede keer in dit 
duel op voorsprong. Het is nu Camiel 
Schouten die doel weet te tre�en en 
de stand is 1-2. Nu hopen de vele 
supporters van Legmeervogels dat 
men verdedigend nu wel bij de les is. 
Helaas op slag van rust gaat het weer 
mis in de verdediging van de geel- 
blauwen en kan Yosef DIsi de stand 
op 2-2 brengen. Dit is dan gelijk de 
ruststand.

Tweede helft
De tweede helft speelt zich dan voor-

Periodetitel voor Legmeervogels namelijk af op de helft van Legmeer-
vogels. Nu staat de verdediging van 
Legmeervogels als een huis. Met 
vooral een strek optreden van 
Mitchell Verschut. Naast het 
proberen te aanvallen is ook doel-
puntenmaker Camiel Schouten die 
zijn verdediging vaak te hulp schiet 
en samen met Youri Habing en 
Carlito Welink tot de beste spelers op 
het veld. Ondanks dat er vele in het 
elftal van Jach Honsbeek ziek, misse-
lijk of onderweg zijn, zowel op het 
veld als op de bank, houdt Legmeer-
vogels stand. Men houdt ook stand 
bij de meest vreemde beslissingen 
van de scheidsrechter deze middag. 
Beslissingen die negen van de tien 
keer in het voordeel van de gast-
heren uitvallen.
Op de ranglijst is de voorsprong
op AMVJ nu wel met twee punten 
geslonken maar Legmeervogels
blijft met 27 punten uit nu dan
13 wedstrijden de lijstaanvoerder
in de derde klasse B. 
De eerstvolgende competitiewed-
strijd is thuis op zaterdag 24 februari 
om 15.00 uur tegen de FC Almere.

Uithoorn - Traditioneel getrouw 
organiseert Boule Union Thamen 
rond Valentijnsdag een clubtoernooi.
Voor het tweede jaar werd het toer-
nooi voorafgegaan door de Jaar-
vergadering van de vereniging.
Het bestuur heeft weer toestemming 
om de vereniging een jaar te 
promoten en de leden een
verscheidenheid van toernooien
en competities aan te bieden.
Tijdens deze vergadering vond er
ook een bestuurswissel plaats. Na

15 jaar als voorzitter gaf Nel Bloemers 
de voorzittershamer door aan Jan 
Janmaat. Na deze formaliteiten kon 
het Valentijntoernooi van start gaan.
Dit toernooi bestaat uit drie speel-
ronden met vaste doubletten. Er 
vielen ook wat grote uitslagen met 
13-0 en 13-1. De partijen werden via 
loting bezet. Na de drie speelronden 
werd een eindstand opgemaakt op 
basis van aantal gewonnen partijen 
en het gescoorde puntensaldo.
Een opmerkelijk feit was dat twee 

Boule Valentijntoernooi
zonder regen

equipes gelijk eindigden op de eerste 
plaats. Beide equipes hadden drie-
maal gewonnen en een puntensaldo 
van 29. De nummers 1 zijn: Ina Hoek-
stra/Joan v Rekum en Michiel en 
Wilma Buchner en de nummer twee 
werd Nel Bloemers/Angèle Smit.
De volgende activiteit van Boule 
Union Thamen is de elfde ronde van 
de Nationale Petanque Competitie 
op 17 februari in Bodegraven, op
5 maart de start van de Jokercompe-
titie en op 10 maart het traditionele 
Openingstoernooi waar alle spel-
vormen van petanque aan bod 
komen op de accommodatie aan
de Vuurlijn.

Uithoorn - Op maandagavond werd 
in De Scheg de tweede zitting van
de vierde parencompetitie gespeeld.
In de A-lijn ging de eerste prijs deze 
avond naar het paar Renske & Kees 
Visser. Met een score die tevens de 
hoogste van de avond was met 
62.71%. De tweede plaats was met 
een score van 59.90% voor de dames 
Ankie Bots & Agnes Kroes met een 
score van 58,85% en de derde plaats 
was voor Carla Dijkman & Gerard van 
der Meer met 56,77%.
In de B-lijn waren de heren Cees 
Harte & Jos van Leeuwen goed op 
dreef en scoorden een mooie eerste 
plaats met een score van 61,46%.

De tweede plaats was voor het paar 
Ans Breggeman & Ben van den Broek 
met een score van 58,23% en de 
derde plaats ging vanavond mee 
naar huis met de dames Manuella 
Calis & Anja Brugman met een score 
van 55,21%.
In de C-lijn ging de hoogste dagscore 
en eerste plaats naar Maria Baas en 
Klaas Verrips met een mooie score 
van 60,26%. De dames Jacqueline 
Beukers & An Volkers namen met een 
score van 56,25% de tweede plaats 
voor hun rekening. Anneke Busker-
molen en Marieke Schakenbos pakte 
de derde plaats met een score van 
54,35%.

Bridge Vereniging Uithoorn






